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Załącznik  

do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  
z dnia 30 marca 2023 r.   

 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 30 marca 2023 roku 

 
00:13:11:17 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry, otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. Witam 
przybyłych na dzisiejszą sesję - Witam Burmistrza Pana Dariusza Skiba, Wiceburmistrza Pana Andrzeja 
Jarosińskiego, Panią Skarbnik Panią Danutę Kopeć, Kierownik MGOPS Panią Beatę Dulęba, 
Kierownika ZOZ-u Pana Jarosława Dziedzińskiego oraz wszystkich przybyłych radnych. Pragnę 
poinformować, że zgodnie z przepisami obrady Rady Miejskiej są transmitowane oraz utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji wyrażacie Państwo zgodę na 
przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych, w myśl obowiązujących przepisów, tak 
zwanego RODO. Przechodzimy do punktu drugiego, to jest stwierdzenie kworum. Bardzo proszę 
Państwa radnych o potwierdzenie kworum.  Zgodnie z listą obecności oraz potwierdzonym przez 
Państwa radnych kworum stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum 
niezbędne do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu  
3 - zatwierdzenie porządku obrad. Proponowany porządek obrad otrzymali Państwo radni wraz           
z zaproszeniem na sesję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
 
00:16:09:20 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo wnoszę o zdjęcie z porządku 
obrad punktu 9 "i", a mianowicie punktu dotyczącego rozpatrzenia skargi, z uwagi na fakt, że w 
protokole w mojej opinii są zapisane rzeczy, które nie miały miejsca podczas posiedzenia Komisji. No 
nie jest tajemnicą, że ja to posiedzenie komisji nagrywałem, kamera stała na trójnogu, oficjalnie była 
dyskusja, czy mogę. Wszyscy widzieli, że zostało nagrywane i do momentu zamknięcia posiedzenia 
przez przewodniczącą, która uczyniła to słowami, że zamyka posiedzenie obrad nie było żadnego 
głosowania w tej sprawie. Jeżeli ktoś z radnych chce zobaczyć mogę mu udostępnić nagranie 
odtworzyć, że nie było głosowania. Nagle w protokole pojawia się informacja, że głosowanie było i że 
pięć osób było "za". Powtarzam do oficjalnego zamknięcia, do którego rejestrowałem to posiedzenie 
nie było żadnego głosowania, w związku z tym bardzo proszę o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
Dziękuję.  
 
 
00:17:13:05 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę Radna Pani 
Bogusia Jankowicz.  
 
 
00:17:24:13 [Bogusława Jankowicz]: Szanowni Państwo, ja sięgnęłam do statutu gminy i po prostu 
chciałam zobaczyć w w jaki sposób, bo są cały czas Pan zarzuca, że protokoły z komisji są źle pisane, w 
związku z tym sięgałam do statutu gminy i artykuł 24 punkt pierwszy mówi tutaj w tej chwili o 
protokołach z sesji, że z przebiegu sesji sporządza się protokół, który stanowi zwięzłe odzwierciedlenie 
jej przebiegu i protokół sesji powinien w szczególności zawierać, no to już jest datę, wszystko wskazać 
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numer uchwały i jeszcze przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji i ustalony porządek. Natomiast 
właśnie w statucie nie ma wytycznych odnośnie pisania protokołów z Komisji Skargi i Wniosków, 
dlatego ten paragraf 66 statutu brzmi, że z posiedzenia komisji sporządza się protokoły, nie stenogramy 
w związku z tym właściwie pisane są w ten sposób protokoły z komisji. Czyli jeżeli w tym artykule 24 
pisze, że z przebiegu sesji sporządza się protokół, który stanowi zwięzłe odzwierciedlenie jej przebiegu 
to uważam, że też w przebiegu komisji też takie protokoły powinno się pisać. Nie ma ustalonych w 
statucie, co i jak, w jaki sposób mają wyglądać protokoły. Dziękuję.  
 
 
00:18:52:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny pan Dominik Dudek. [Dominik Dudek]: Pani 
Radna oczywiście i rzeczywiście jest napisane, że ma być sposób zwięzły to opisane, zgadzam się z tym 
jak najbardziej, ale nie mogą pojawiać się w protokole rzeczy, które nie miały miejsca podczas komisji, 
podczas komisji w punkcie, który tu jest punkt, w punkcie trzecim - analiza i zaopiniowanie skargi na 
działania już nie będę mówił czyje. Nie było głosowania, a tu w protokole pojawiło się, że w punkcie 
trzecim było głosowanie, w którym pięć osób było "za". Dlatego, Szanowni Państwo szanujmy się 
wzajemnie i nie wpisujmy w protokoły rzeczy, które nie miały miejsca tego nie było po prostu na 
posiedzeniu komisji w punkcie 3, potem jeszcze był punkt czwarty później, był punkt piąty i nastąpiło 
zamknięcie obrad. Ja mam to zarejestrowane na kamerze, dlatego bardzo bym prosił, jeżeli macie 
wątpliwości możemy to po sesji, mogę wam odtworzyć i wyjaśnić chcecie, mogę wam na sesji 
odtworzyć i wyjaśnić ja bym wnioskował o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. Dziękuję.  
 
 
00:19:55:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
 
00:20:00:10 [Tadeusz Zieliński]: Ja też popieram ten wniosek, dlatego że nie było to dogłębnie zbadana 
sprawa, także nie była przesłuchana osoba, która skarży. Nie było rozmowy z nią wcale. No jest 
możliwość, jeśli ktoś jest chory dojechać do niej ewentualnie porozmawiać kto z radnych z komisji był 
i rozmawiał z nią i czy prosił o rozmowę telefoniczną, czy jak w ten sposób można załatwia się sprawy? 
Dziękuję.  
 
 
00:20:24:01 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo radni, ponieważ na posiedzeniu stałych Komisji już 
informowałam, że osoba, która jest zainteresowana może przedłożyć stosowne pismo, w którym 
zawiera, że chce ewentualnie wyjaśnić bądź też złożyć wyjaśnienia, ale tego nie uczyniła, dlatego też nie 
widzę powodu, aby cały czas nakłaniać osobę i zachęcać do składania wniosków, których sama może 
sobie nawet nie życzy, bo kontaktu z tą Panią nie było. Proszę przewodnicząca Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Radna Pani Agnieszka Barcikowska.  
 
 
00:21:04:11 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja tylko chciałam tutaj udzielić 
takie informacji, że zadaniem komisji, każdej komisji, ale jak w szczególności Komisji Skarg i 
Wniosków jest rozpatrywanie wniosku danej osoby. Tutaj pan Radny wystąpił, nie wiemy tak naprawdę 
w jakiej formie, czy był osobą reprezentującą Panią Skarżącą czy nie wiem jaka inna ta forma była, 
natomiast nie przekazał Pan żadnych informacji rzetelnych, konkretnych faktów sytuacji w związku z 
powyższym komisja opierała się wyłącznie na podstawie dokumentu, który uzyskała. Natomiast od 
komisji minęło już sporo czasu i Skarżąca mogła złożyć w późniejszym czasie prośbę o takie 
przełożenie, o wyjaśnienie o złożenia wyjaśnienia, Pan był na tej komisji przecież mógł Pan 
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powiedzieć, że proszę wyraźnie było powiedziane przeze mnie i przez innych członków komisji, że no 
nie ma tej Skarżącej i też nie, może uzupełnić informacje po prostu w późniejszym terminie, takie 
przysługuje prawo. Mgoł ją Pan o tym poinformować, był Pan kiedyś przewodniczącym Komisji Skarg 
i Wniosków, natomiast Komisja opiera się zawsze wyłącznie na podstawie dokumentów, którymi 
dysponuje i tyle w temacie. Tak nie może domniemywać, że coś tam się wydarzyło, coś się nie 
wydarzyło. Opiera się zawsze na faktach i ma być absolutnie obiektywna komisja. Jeśli chodzi o ten 
punkt, który tam był zawarty, było takie pytanie, tylko ja nie pamiętam czy to Pan już nagrywał, czy Pan 
już nie nagrywał tego tego momentu. Natomiast było takie pytanie do komisji i komisja wyraziła swoją 
opinię będąc jeszcze w miejscu, w którym odbywała się komisja Skarg i Wniosków. Ja nie pamiętam, 
proszę wybaczyć, ale nie dysponuję nagraniem które gdzieś tam być może nie wiem, ale wszyscy 
członkowie komisji byli jeszcze w sali i takie pytanie padło do członków wszystkich komisji i wszyscy 
wyrazili się tak w tym punkcie, także myślę, że nie ma podstaw do tego żeby tak jest i wszyscy podpisali 
się pod tym, mają takie samo zdanie pod protokołem, więc wyczerpująca odpowiedź, dziękuję.  
 
 
00:23:14:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Jerzy Tofil.  
 
 
00:23:14:07[Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca...[niezrozumałe].  
 
 
00:23:20:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Szanowni Państwo Kto jest za zdjęciem z porządku obrad 
podpunktu "i" punktu 9 zgodnie z wnioskiem radnego Pana Dominika Dudka, proszę bardzo.  
 
 
00:23:39:05 [Dominik Dudek]: Odnosząc się do słów Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji, nagrywałem od momentu, gdy usłyszałem od Pani słowa otwarcia i zamknięcia obrad, w tym 
nagraniu, powtarzam raz jeszcze nie było zarządzonego głosowania i nie było głosowania. Teraz 
prośba do radnych zastanówmy się czy za takimi wirtualiami będziemy głosować?  
 
 
00:24:03:22 [Teresa Bzymek]: Jeżeli to jest tylko powtórzenie, tego co już Pan wcześniej powiedział, to 
bardzo Panu dziekuję. Kto jest za zdjęciem z porządku obrad podpunktu "i" punktu 9 zgodnie z 
wnioskiem radnego Pana Dominika Dudka przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wniosek radnego Pana Dominika Dudka nie uzyskał 
wymaganej większości głosów w głosowaniu było za: 3 głosy, przeciw: 9 i 1: wstrzymujący się. Proszę 
Państwa radnych o przegłosowanie całego porządku obrad: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że porządek obrad został przez Państwa radnych zatwierdzony większością 
głosów przy dwóch głosach wstrzymujących się, to jest radny pan Dominik Dudek i radny pan 
Zieliński Tadeusz. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych obrad, to jest punkt czwarty: 
Przyjęcie protokołu sesji z dnia 29 września, 7 października oraz 27 października. Czy do protokołu 
zostały jakieś... nie zostały wniesione do protokołów żadne uwagi, w takim razie przystępujemy do 
głosowania przyjęcia protokołu sesji z dnia 29 września 2022 roku: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymuje? Proszę o zagłosowanie pana radnego pana Zielińskiego Tadeusza.  Proszę o 
przegłosowanie protokołu... Poszło, poszło. Nie pojawia się u mnie jeszcze stwierdzam, że protokół 
sesji z dnia 29 września został przez Państwa radnych przyjęty większością głosów, przy jednym głosie 
wstrzymującym się, to jest radny Pan Dominik Dudek. Proszę o przegłosowanie protokołu z sesji z 
dnia 7 października 2022 roku: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
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przyjęcie protokołu z sesji z dnia 7 października 2022 roku zostało przyjęte przez Państwa radnych 
większością głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się to jest radny pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego głosowania: Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27 października 2022 roku: 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że przyjęcie protokołu sesji z dnia 27 
października 2022 roku została przez Państwa radnych przyjęty większością głosów, przy jednym 
głosie wstrzymującym się, to jest radny pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego punktu 
dzisiejszych obrad to jest punkt 5: sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn 
między sesjami za pierwszy kwartał 2023 roku. Bardzo proszę Pana Burmistrza o zabranie głosu.  
 
 
00:29:17:02 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Szanowni Państwo kończy się 
marzec, czyli koniec kwartału pierwszego bieżącego roku, najważniejsze przedstawię informacje z 
działalności mojej i samorządu. - 2 stycznia podpisałem umowę z wykonawcą Elektroinstalator 
Bartosz Bukowski na realizację zadania pod nazwą "Konserwacja oświetlenia drogowego i innych 
miejsc użyteczności publicznej na terenie naszej gminy". - 4 stycznia podpisałem umowę z wykonawcą 
Przedsiębiorstwa usługowo-handlowego Geo-system Sp. z o.o. na wykonanie zadania pod nazwą 
"System punktów adresowych". - 9 stycznia odbyło się spotkanie w sprawie organizacji wizyty Pana 
Prezydenta w naszej gminie. - 12 stycznia spotkanie z grupą zakupową VOLTRA w sprawie zakupu 
energii elektrycznej oraz uroczyste otwarcie Klubu Seniora w Bodzentynie. - 13 stycznia było spotkanie 
kolejne w sprawie wizyty Pana Prezydenta Andrzeja Dudy w naszej gminie z Panią Przewodniczącą 
Rady Miejskiej oraz Panią Dyrektor szkoły podstawowej w Bodzentynie oraz przedstawicielami 
Prezydenta. - 14 stycznia odbyło się spotkanie opłatkowe KG Wiejskich ściegnianie. - 16 styczeń - 
odbyła się gala świąteczna filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach w ramach projektu Świętokrzyskie 
dla Ukrainy oraz gala sportowa w Wojewodzkim Domu Kultury w Kielcach. - 17 stycznia odbył się 
gminny konkurs historyczny "Powstanie styczniowe na ziemi Świętokrzyskiej" to było w szkole 
podstawowej w Psarach Starej Wsi oraz spotkanie z projektantem w sprawie planu projektowania 
zbiornika na Żeromszczyźnie w Psarach. - 15 stycznia odbyło się spotkanie z projektantem w sprawie 
odwodnienia ulicy Słonecznej w Świętej Katarzynie. - 20 stycznia spotkanie w Urzędzie Miasta i Gminy 
Bodzentyn z Zastępcą Komendanta Miejskiego Policji w Kielcach w sprawie wizyty Prezydenta 
Andrzeja Dudy w Bodzentynie, później była telekonferencja z Kancelarią Pana Prezydenta w sprawie 
wizyty głowy państwa w naszej gminie oraz wieczorem odbyły się centralne obchody 160. rocznicy 
powstania wybuchu Powstania Styczniowego w Szydłowcu. - 21 styczeń - to obchody były w 
Bodzentynie Powstania Styczniowego, Suchedniow-Bodzentyn. - 22 Stycznia - uroczystości 
upamiętniające wybuch Powstania Styczniowego, to było w Michniowie oraz kolędowanie w szkole 
podstawowej im. Stefana Żeromskiego w Psarach w Starej Wsi. - 23 Stycznia - podpisanie umowy 
wykonawcą Michał Śliwa Rzeczoznawca Majątkowy na realizację zadania pod nazwą "Sporządzenie 
operatow szacunkowych na potrzeby Urzędu Miasta i Gminy" na bieżący rok, podpisanie umowy z 
wykonawcą ASGEO Andrzej Skuła na realizację zadania pod nazwą "Obsługa geodezyjna gminy 
Bodzentyn na bieżący rok". - 24 stycznia - spotkanie z policją oraz jednostkami OSP na Górnym 
Rynku oraz w okolicach tutaj szkoły w sprawie przygotowań do wizyty Pana Prezydenta w naszej 
gminie. - 26 styczeń - to byliśmy wszyscy razem, odbyła się o uroczysta sesja Rady Miejskiej z udziałem 
Pana Prezydenta Andrzeja Dudy. - 27 Stycznia odbyła się sesja Rady Miejskiej oraz posiedzenie 
członków zgromadzenia Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach. - 28 stycznia - spotkanie z 
okazji 10-lecia działalności stowarzyszenia Wzdolskie Kołowrotki. - 29 stycznia odbyła się Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy. To było w Bodzentynie oraz w Sieradowicach. - 31 stycznia podpisanie 
umowy z wykonawcą na realizację zadania pod nazwą "Wykonanie dokumentacji projektowej budowy 
oświetlenia drogowego" między innymi w Orzechówce, Świętej Katarzynie, Bodzentynie oraz 
wręczenie dyplomów laureatom konkursu na Najlepszego Czytelnika Roku 2023 w Bibliotece 
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Publicznej. - 3 lutego odbyło się spotkanie w Kurii Diecezjalnej z Panią Przewodniczącą Teresą 
Bzymek oraz z księdzem Biskupem Florczykiem. - 7 lutego - spotkanie przedstawicielami BGK w 
sprawie zadań finansowanych w ramach funduszu dostępności. - 8 luty spotkanie z przedstawicielami 
firmy Rystal w sprawie rewitalizacji pozostałości pałacu Krakowskich Biskupów w Bodzentynie. - 11 
lutego spotkanie sprawozdawcze OSP Wzdół. - 12 luty spotkanie sprawozdawcze OSP Sieradowice. - 
13 luty podpisanie umowy z wykonawcą Michał Śliwa Rzeczoznawca majątkowy na relację zadania pod 
nazwą "Wykonanie inwentaryzacji budynku wraz z lokalami mieszkalnymi zlokalizowanego w 
Bodzentynie przy ulicy Ogrodowej 2". - 14 lutego wzięłem udział o wydarzeniu pod nazwą 
"Sieciowanie podmiotu Ekonomii Społecznej z terenu naszego województwa". - 15 lutego - spotkanie 
z przedszkolakami w Samorządowym Przedszkolu we Wzdole Rządowym z grupy "żabki" i "Krasnale" 
w ramach dwóch innowacyjnych projektów pedagogicznych oraz podpisałem umowę w Banku 
Spółdzielczym w Bodzentynie w sprawie funduszu pomocy pokrzywdzonym i przeciwdziałaniu 
przestępczości. - 14 luty - podpisanie umowy z wykonawcą GREG na realizację zadania pod nazwą 
"świadczenie usług sprzętowych w zakresie bieżącego utrzymania oraz remontów gminnych i 
wewnętrznej dróg gruntowych na terenie naszej gminy", podpisanie umowy z bankiem Santander w 
sprawie lokaty bankowej oraz spotkanie na zaproszenie Przewodniczącej oraz członków sekcji 
emerytów i rencistów do Szkoły Podstawowej w Bodzentynie. - 17 luty wideokonferencja z Urzędem 
Wojewódzkim w sprawie opieki nad uchodźcami z Ukrainy. - 18 luty - spotkanie sprawozdawcze OSP 
Psary - Stara Wieś. - 20 luty spotkanie w Bielinach podczas, którego została podpisana umowa na 
realizację projektu Śladami Kultury Benedyktyńskiej oraz spotkanie z seniorami w świetlicy w Celinach. 
- 21 luty - podpisanie umów w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach na finansowanie zadań 
realizowanych w ramach funduszu solidarnościowego program opieka wytchnieniowa oraz asystent 
osobisty osoby niepełnosprawnej. - 22 luty - spotkanie przedstawicielami BGK w sprawie zadań 
finansowanych w ramach funduszu dostępności. - 23 luty spotkanie z Wojewodą w Kielcach w sprawie 
rewitalizacji Pałacu Krakowskich Biskupów w Bodzentynie oraz Wojewódzkim Urzędzie Ochrony 
Zabytków w Kielcach też w tej samej sprawie. - 24 luty - Walne zgromadzenie sprawowawcze w 
Suchedniowie członków Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego. - 28 luty - spotkanie w 
Urzędzie Gminy z doktorem Maciejem Korkuciem Naczelnikiem Oddziałowego Biura Upamiętnienia 
Walk i Męczeństwa IPN w Krakowie w sprawie upamiętnienia pomordowanych mieszkańców Celin w 
czasie II wojny światowej. - 2 marca - podpisanie umowy z wykonawcą Hubert Wieczorek na realizację 
zadania pod nazwą "Usuwanie wyrobów azbestowych z terenu naszej gminy". Spotkanie z panią 
Konsator Zabytków w Kielcach w sprawie rewitalizacji zamku Bodzentynie, ale również spotkanie w 
sprawie zamku z firmą RISTAR w Urzędzie Gminy oraz na terenie placu wokół zamku. - 4 marca - VI 
Dyktando Gwarowe odbyło się w Wilkowie. - 7 marzec - trzecie posiedzenie Komitetu Honorowego 
Obchodów Rocznicy Pacyfikacji Wsi Michniów, to było też w Michniowie w Mauzoleum. - 9 marca - 
spotkania na terenie ruin zamku z kotem zabytków i projektantem w sprawie rewitalizacji tego terenu, 
spotkanie pod nazwą "Racjonalizacja gospodarki odpadami i zaopatrzenia w energię gminach" podczas 
targów Ochrony Środowiska na Targach w Kielcach. Spotkanie z okazji Dnia Kobiet w Bibliotece w 
Bodzentynie oraz spotkanie mieszkańcami ulicy Żeromskiego w świetlicy w Świętej Katarzynie w 
sprawie budowy drogi. - 10 marca - spotkanie z Kuratorem Oświaty w Kielcach oraz spotkanie tutaj w 
Urzędzie Gminy z sołtysami z okazji dnia sołtysa. - Od 13 do 18 marca przebywałem na urlopie. - 21 
marca - spotkanie z Panią Prezes PUK w sprawie oczyszczalni ścieków Świętej Katarzynie. - 23 marca 
- odbyły się komisje oraz sesja Rady Miejskiej w Bodzentynie. - 24 marca - wyjazd służbowy do gminy 
Chełm Śląski w sprawie zakupu samochodu dla OSP Psary. - 26 marca spotkanie z mieszkańcami 
Wilkowa świetlicy wiejskiej w sprawie inwestycji oraz funduszu sołeckiego. - 27 marca odbył się 
Ogólnopolski Turniej kiedy Pożarniczej tutaj w Urzędzie Gminy dla dzieci szkół podstawowych oraz 
ponadpodstawowych. - 28 marca podpisanie aktu notarialnego w sprawie sprzedaży działki w Psarach 
- Kątach. Podpisanie aneksu do umowy dotyczącej budowy świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Górnej. 
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Spotkanie z inspektorem Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie kontroli. Komisji odbyły się i 
wczoraj 29 marca podpisanie umów z wykonawcami przedsiębiorstwa handlowe usług Witkobus 
Andrzej Witkowski oraz przedsiębiorstwo handlowych Wilkosz Witold na zadanie Fundusz Rozwoju 
przewozów autobusowych o charakterze łączności publicznej. W tym czasie podpisałem 26 zarządzeń 
przez trzy miesiące, dziękuję bardzo.  
 
 
00:39:55:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo Panu Burmistrzowi przechodzimy do kolejnego punktu 
to jest punkt 6: Sprawozdanie za 2022 rok z realizacji Programu Rewitalizacji Gminy Bodzentyn na lata 
2016-2023. Czy ktoś z Państwa chciałby się do tego sprawozdania odnieść? Nie widzę stwierdzam, że 
Rada przyjęła do wiadomości powyższe sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 7: to jest 
Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Bodzentynie za okres 01 styczeń 2022 rok do 31 grudzień 2022 rok oraz realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2022. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, również stwierdzam, że Rada przyjęła do 
wiadomości powyższe sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 8: to jest Raport z prowadzonej 
działalności za okres 01 styczeń 2022 rok do 31 grudzień 2022 rok Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
stwierdzam, że Rada przyjęła do wiadomości powyższy raport. Przechodzimy do punktu dziewiątego, 
to jest podjęcie uchwał w sprawie: podpunkt "a": podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2023-2047 Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2047 została przez Państwa 
radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym to jest radny Pan Dominik 
Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu - podpunkt "b": podjęcie uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2023 rok. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę radny pan Dominik 
Dudek.  
 
 
00:42:42:10 [Dominik Dudek]: Panie Burmistrzu mam takie pytanie, bo wysłuchałem tego czego Pan 
dokonał w ostatnim czasie i uciekła Panu jedna, jedna rzecz, a mianowicie 11 stycznia 2023 roku 
podpisał Pan umowę w sprawie realizacji projektu pod nazwą Śladami Kultury Benedyktyńskiej. 
Umowa podpisana ze Związkiem Gmin Gór Świętokrzyskich w ramach, której to umowy gmina 
zobowiązuje się do zabezpieczenia w swoim budżecie środków finansowych na pokrycie 100% wkładu 
własnego i kosztów niekwalifikowanych, jak również do zapewnienia płynności finansowej projektu, 
tutaj kwota 3 mln 409 tys. 850 zł 69 gr. i pytanie do Pani Skarbnik czy tego typu umowa może być 
podpisana przed zabezpieczeniem stosownych środków w budżecie Gminy na rok, którego ona będzie 
dotyczyła? Bo w budżecie i WPF tych środków jeszcze nie mamy zapewnionych, a umowa została 
podpisana. Czy Pani Skarbnik mogłaby w tej kwestii się wypowiedzieć? Dziękuję.  
 
 
00:43:48:03 [Teresa Bzymek]: Proszę Burmistrz, Pan Dariusz Skiba.  
 
 
00:43:55:05 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. W związku z tym, że Pan Radny 
cyklicznie jest przeciw budżetowi i WPF, więc nie rozumiem dlaczego to pytanie jest. Jak Pan tym się 
nie interesuje, więc tym bezzasadne dla mnie. Popisaliśmy umowę trzy samorządy - samorząd Gminy 
Bieliny, Pawłów i Bodzentyn na realizację tego projektu. Nie jest wskazana, tam w umowie żadne ścisłe 
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określenia, po prostu tylko, że jesteśmy partnerem i wspieramy tą inwestycję i te środki będą 
zabezpieczone.  
 
 
00:44:25:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
 
00:44:32:05 [Dominik Dudek]: Panowie jeszcze raz pytanie, Panie Burmistrzu ja bardzo dobrze się 
interesuję tym co się dzieje w gminie, stąd pojawiło się moje pytanie i czy mógłby ktoś udzielić mi na 
nie odpowiedzi? Czy można podpisać tego typu umowę przed zabezpieczeniem środków w budżecie? 
Dziękuję.  
 
 
00:44:48:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę burmistrz Pan Dariusz Skiba.  
 
 
00:44:52:08 [Dariusz Skiba]: Wiem że do Pana nie mogę zadawać pytań, bo Pan sobie zabronił, 
zastrzegł Pan nie od tego jest. Tylko ja jestem od tego żeby opowiadać. Niech Pan, ale tak społecznie to 
niewiele Pan zrobił żeby przy tym zamku coś się wydarzyło, ale prowadzimy wieloletnie działania, 
takiej współpracy, kontaktu żeby to robić i niech Pan tego nie psuje, bo to i tak nic nie zmieni. Pan tego 
nie jest inicjatorem, tego działania a zadanie o którym mówimy, to jest mówimy o tym już od sześciu 
lat, to nie jest tajemnicą, że pracujemy nad tym 6 lat - było 7 przetargów, te decyzje podjęte są przez 
szefa związku wójta gminy Bieliny, które są przygotowane jest beneficjentem jest Związek Gmin Gor 
Świętokrzyskich, my jestśmy ich partnerem i te pieniądze w budżecie będą dlatego, że pozyskaliśmy w 
sumie na ten projekt prawie 16 milionów złotych i chcemy to skończyć dla mieszkańców, Pana 
przyjaciół, Pana wyborców i turystów więc jest to dla nas  kluczowe, a nie Pana przekomarzanie się i 
pokazywanie obrzydliwych wad charakteru.  
 
 
00:45:55:18 [Teresa Bzymek]: Proszę radny pan Dominik Dudek.  
 
 
00:45:55:18[Dominik Dudek]: Ja rozumiem, Panie Burmistrzu Pana wypowiedź, nie wiem czy Pan nie 
rozumie jakie ja pytanie zadałem i czy byłby ktoś w stanie mi odpowiedzieć na te pytanie? Czy można 
podpisać taką umowę przed zabezpieczeniem środków w budżecie? - I tyle niepotrzebne są jakieś 
wywody niepotrzebne wydłużanie tematu, proste, krótka odpowiedź - Czy można, czy nie można. 
Dziękuję.  
 
 
00:46:18:03 [Teresa Bzymek]: Proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
 
00:46:23:21 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W naszym 
przekonaniu w takim kształcie, jaki miała ta umowa - tak, Dziękuję.  
 
 
00:46:29:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
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uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2023 rok została przez Państwa radnych przyjęta 
większością głosów przy jednym głosie przeciwnym, to jest radny pan Dominik Dudek. Przechodzimy 
do kolejnego podpunktu to jest podpunkt "c": podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy Bodzentyn w 
2023 roku. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę przystępujemy do głosowania: Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Bodzentyn 2023 roku została przez Państwa radnych przyjęta większością głosów przy jednym głosie 
wstrzymującym się, to jest radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest 
podpunkt "d": podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego w celu grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 2024-2025. Czy ktoś z Państwa 
radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymuje? Pojawił się wynik... Głosowanie nie zostało jeszcze przeprowadzone... 
Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa radnych przyjęta 
większością głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się to jest radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt "e": podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na ustanowienie służebności przesyłu pod urządzenia elektroenergetyczne. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Kręci... Znamy wynik już głosowania... Kasia za... Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu pod urządzenia elektroenergetyczne została 
przez Państwa radnych przyjęta większością głosów, przy jednym braku głosu to jest Radna Katarzyna 
Sikora. Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt "f" podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości została przez Państwa radnych przyjęta 
jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt "g": podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę 
radny Pan Dominik Dudek.  
 
 
00:53:07:08 [Dominik Dudek]: Mam pytanie czy na działce, którą chcemy pozyskać i został położony 
asfalt, ponieważ ta działka znajduje się w bliskiej odległości ode mnie i zarówno z jednej strony 
krawężnika, jak i drugiej strony krawężnika znajduje się asfalt. Oczywiście na drodze znajduje się 
odpowiednio wizualnie dobrze położony, po drugiej stronie już mniej wizualnie dobrze położony i czy 
to my kładliśmy ten asfalt podczas rewitalizacji, czy to były działania własne właściciela działki? 
Dziękuję.  
 
 
00:53:53:00 [Teresa Bzymek]: Proszę Wiceburmistrz, Pan Andrzej Jarosiński.  
 
 
00:53:59:04 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado patrząc od strony Pana okna po 
lewej stronie krawężnika to jest nasz asfalt, po prawej stronie krawężnika nie nasz asfalt.  
 
 
00:54:08:10 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
 



9 | S t r o n a  

 

00:54:13:20 [Dominik Dudek]: Czy ten nie nasz asfalt kładła firma, która rewitalizowała tą ulicę, czy to 
była inicjatywa własna właściciela?  
 
 
00:54:20:21 [Andrzej Jarosiński]: Wie Pan, nie znam tematu, ponieważ nas interesowało ten asfalt do 
krawężnika.  
 
 
00:54:35:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciały zabrać głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została przez Państwa radnych 
przyjęta większością głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się to jest radny Pan Dominik Dudek. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu to jest podpunkt "h": podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały numer 69/569/2022 Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje?  Stwierdzam, że 
wyżej wymieniona uchwała przeze mnie została przez Państwa radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt "i" rozpatrzenia skargi, podjęcie uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę radny Pan Dominik 
Dudek.  
 
 
00:56:59:20 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Na ostatnim posiedzeniu 
Komisji prosiłem, aby na dzisiejszej sesji pojawił się Pan Dyrektor, ponieważ uważam, że to nie jest 
jakaś może pierwsza skarga niech będzie, ale problemy związane z Centrum Kultury z biblioteką, no są 
już od pewnego czasu. Nie wiem czy Państwo sobie zdajecie sprawę, że Pan Dyrektor zwolnił 
pracownika, że była płacona ugoda, która nas kosztowała kilkanaście tysięcy złotych i mamy teraz 
kolejną skargę, którą uważacie Państwo za bezzasadną, przynajmniej Komisja tak uzasadnia i 
chciałbym zadać Panu Dyrektorowi kilka pytań, no ale niestety nie pojawił się. Myślę, że skoro on w ten 
sposób podchodzi do tematu, to kolejną skargą na działalność Pana Dyrektora będzie skarga napisana 
przeze mnie. Głównie o tą ugodę, bo to jest według mnie, w mojej opinii chore abyśmy za fanaberię 
Pana Dyrektora płacili my podatnicy. Bo zarówno koszty ugody jak i koszty zastępstwa procesowego, 
koszty zastępstwa procesowego... mam na papierze, koszty ugody byłem na kontroli pojawiły się 
pewne kwoty też chciałem wyjaśnić, jaka to jest w sumie kwota, i my za fanaberia Pana Dyrektora i 
jakąś niechęć do pracownika nie wiedząc z jakiego powodu płacimy, my podatnicy. Jeżeli Pan Dyrektor 
zawierał ugodę trzeba było płacić ze swoich pieniędzy, a nie z naszych podatników. Co więcej podczas 
kontroli zostały udostępnione nam wynagrodzenia pracowników. Nie wiem czy to jest działanie 
zgodne z prawem czy niezgodne z prawem. Zostały udostępnione dane osobowe pracowników, na 
które to udostępnienie Pan Dyrektor wyraził zgodę. Też już Państwo wiecie, że na taką kontrolę 
chodzę z kamerą żeby nikt nie zarzucił, że było inaczej.  O tym, że próbuje się zarzucać i tworzyć inny 
bieg wydarzeń mogliśmy się przekonać dzisiaj, jak mówiłem o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i to jak 
wyglądało to, nie Komisji Rewizyjne, tylko Komisji Skarg i Wniosków i jak wyglądało to posiedzenie. 
Stąd ja myślę, że w mojej skardze będzie to obszernie, tak jak Państwo z Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji chcieli. Z faktami będzie podane to, z faktami i kolejna skarga wpłynie ode mnie na działalność 
Pana Dyrektora. Będę ją chciał bym przygotować profesjonalnie i formalnie żeby nie było zarzucone, 
że jest bez faktów skarga napisana. Podkreślam, za fanaberię Pana Dyrektora płacimy my podatnicy,  
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00:59:49:15 [Teresa Bzymek]: Powtorzył to Pan trzy razy...  
 
 
00:59:55:08 [Dominik Dudek]: ale ja to podkreślam, Pani Przewodnicząca i po raz kolejny trochę, no 
jakieś takiej obiektywizmu. Bardzo proszę bo jestem naprawdę jedyną osobą, której Pani głos zabiera. 
Ja myślę, że w dalszej części przerywa Pani głos, przerywa mi wypowiedź...  
 
 
01:00:10:02 [Teresa Bzymek]: Nie przerywam, nie zabieram cały czas może Pan wwobodnie się 
wypowiadać. Dlatego też proszę jakiś głupot nie opowiadać, bo to co Pan Mowi to już jakieś głupoty.  
Nie wypowiedzi dorosłego człowieka.  
 
 
01:00:24:23 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca... Pani Przewodnicząca. przewodnicząca  
 
 
01:00:31:19 [Teresa Bzymek]: Ja teraz mówię, szanowny Panie Radny.  
 
 
01:00:31:19 [Dominik Dudek]: A czy zabrała mi Pani głos żeby teraz.... dała mi Pani głos i jeszcze go 
nie zabrała sama to Pani powiedziała, to proszę zapanować nad sesją i nad emocjami. Jeżeli jest 
problem z zapanowaniem, tam Pani Radna Drożdż położyła cukierki z melisą wziąć sobie jednego i 
panować nad sobą.  
 
 
01:00:48:14 [Teresa Bzymek]: A to te cukierki to dla mnie?  
 
 
01:00:48:14 [Dominik Dudek]: Tak Pani Przewodnicząca, z meliską na spokoj. żeby po prostu nie było 
żadnych zgrzytów i problemów. Dlatego bardzo proszę...  
 
 
01:00:57:23 [Ewelina Drożdż]: Pan Dudek też dostał.  
 
 
01:01:01:21 [Dominik Dudek]: Bardzo proszę  wszystkich traktować jednakowo i tyle. Dziękuję.  
 
 
01:01:26:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo Panu za głos. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze 
zabrać głos? Proszę radny Pan Tadeusz Zieliński, proszę bardzo. Proszę włączyć sobie mikrofon, bo 
nie słychać Pana.  
 
 
01:01:44:15 [Tadeusz Zieliński]: Ja też popieram ten wniosek Pana Radnego Dudka, Pan Dyrektor 
powinien wyjaśnić tą sprawę dogłębnie, bynajmniej w tej skargi, bo to wiadomo co się dzieje w koło i 
popieram to, że trzeba to przyjrzeć się dokładnie tej sprawie. Także tutaj jeszcze bym powiedział do 
pani Agnieszki - czy ja muszę specjalne dostawać jakieś tam nie wiem polecenie od pracownika, nie 
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pracownika tylko mieszkańca żebym go bronił? Czy mogę sam osobiście wystąpić w jego imieniu?  
 
 
01:02:22:11 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę Radna pani 
Agnieszka Barcikowska.  
 
 
01:02:32:13 [Agnieszka Barcikowska]: Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca, Dziękuję za 
udzielenie głosu. Sprawa, o której tutaj dzisiaj głośno się mówi też na Komisjach nie uczestniczyłam, 
ale akurat też dowiedziałam się, że było bardzo głośno jest... Zadaniem Komisji, jeszcze raz powtórzę 
- obiektywna ocena dokumentów, którymi dysponuje. Jeżeli z dokumentów wynika jasno to co komisja 
podjęła decyzję, istnieje, właśnie to wynika, to nie ma prawa zająć innego stanowiska. Natomiast jeżeli 
Pan Radny, kiedyś Przewodniczący Komisji Skarg i Wniosków uczestniczył zarówno Pan Dudek, jako 
nagrywający i uczestniczący Radny mieli możliwość zadać pytania, zarówno członkom Komisji jak i 
Panu Dyrektorowi, który był takowy pytanie Panowie też zadawali, więc nie rozumiem dlaczego dzisiaj 
jeszcze Pan Dyrektor musiałby ponownie tłumaczyć się, odpowiadać na pytania, jak mają Panie, 
Panowie wątpliwość proszę umówić się na spotkanie. Panowie jesteście specjalistami od kontroli w 
związku z powyższym można pytania jeszcze raz zadać, jeżeli Panowie czegoś nie zrozumieliście, Pan 
Dyrektor czegoś nie powiedział. I tyle w tym temacie. Dziękuję.  
 
 
01:03:49:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję.  
 
 
01:03:49:13 [Tadeusz Zieliński]: Ja mogę odpowiedzieć, skarżący ma prawo bronić siebie. Dyrektor 
może się bronić.  
 
 
01:03:55:22 [Teresa Bzymek]: Proszę Panie Radny, proszę szanowny Panie Radny Zieliński, proszę o 
zabranie głosu.  
 
 
01:04:00:14 [Tadeusz Zieliński]: Tak to wyglądało... Dziękuję bardzo, chciałbym powiedzieć, że tak mi 
to wygląda, że nie ma prawa obronić się ta Pani, która jest skarżona, która skarżyła tak?  
 
 
01:04:14:15 [Teresa Bzymek]: A chciała?  
 
 
01:04:14:15 [Tadeusz Zieliński]: Tak, pewnie chciała dlatego ja prosiłem, dlatego nie wpisane, dlaczego 
jest, dlaczego jest nie wpisane w protokole tego? Mnie przekazała prośbę taką, że byłaby się broniła, 
tak, ale wy odrzucacie to od razu, nie. To kogo bronicie w końcu? Pytam się kogo bronicie? Mieszkańca 
czy urzędnika, który powołany jest?  
 
 
01:04:40:03 [Teresa Bzymek]: Szanowi Państwo radni Komisji Skarg, Wnioskow i Petycji, ponowię 
swoje pytanie - czy Pani Skarżąca dała Wam jakiekolwiek argumenty, czy przesłanki, że chce w tej 
sprawie jakieś stosowne wyjaśnienia złożyć? Także proszę Radna Pani Agnieszka Barcikowska?  
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01:05:08:07 [Agnieszka Barcikowska]: Pani Przewodnicząca, jeszcze raz bardzo powoli wytłumaczę 
Panu byłemu Przewodniczącemu - każdy kto składa skargę ma na każdym etapie rozpatrywania skargi 
możliwość złożenia wyjaśnień, dopowiedzień. Została Skarżąca poinformowana drogą pisemną o tym, 
w jakim dniu odbywa się Komisja posiedzenia Skarg i Wniosków. Mogła zadzwonić, mogła wysłać 
pismo albo też Panu przekazać informację, jako osoby upoważnionej do tego żeby Pan występował w 
jej imieniu reprezentując je interesy, ponieważ nie przedstawił Pan żadnego dokumentu, powiedział 
Pan przyszedł nie określił Pan formy przedstawicielstwa swojej osoby, druga rzecz nie powiedział Pan 
jasno, ja przynajmniej nie pamiętam dokładnie, jasno informacji takiej, że Pani Skarżąca chciałaby, nie 
wiem za tydzień, za dwa tygodnie nie wiem w jakimś konkretnym terminie uzupełnić informacje, 
zawsze miała taką możliwość, więc po tej komisji miał Pan też możliwość przekazać Skarżącej taką 
informację. Myślę, że jeżeli Skarżąca dysponuje odpowiednimi informacjami zawsze może złożyć je 
nawet na tym etapie, napisać pismo, przyjść mogła dzisiaj na sesję, przyjść jakkolwiek wykorzystać, 
mnóstwo innych form żeby wykazać słuszność swojej skargi. Komisja opiera się zawsze na 
dokumentach, na faktach, które ma w posiadaniu, tyle, nie opiera się na domysłach, przypuszczeniach.  
 
 
01:06:46:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę, radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
 
01:06:53:18 [Tadeusz Zieliński]: Na miejsce, dojeżdżaliśmy na miejsce, jak sprawdzić sprawę. Tu 
stwierdziłem, że jest Pani jest chora, nie może przyjść, można było...01:06:58:08 [Głos z sali]: 
Niezrozumiałe.  
 
 
01:07:03:22 [Taduesz Zieliński]: No jak, no jak nie przekazałem tego Wam? Tak i Pan Dyrektorko nie 
potwierdził na co jest chora, bo ja twierdziłem, że jest chora. Pan Dyrektor stwierdził, że on nie może 
wyjaśnić na co jest chora, ale jest swierdza, że jest chora.  
 
 
01:07:16:16 [Głos z sali]: Niezrozumiałe. [Tadeusz Zieliński]: No i dobrze, no ale więc mówię, więc 
mówię, nie próbujemy żadnych, nie próbujemy nie próbujemy pomóc mieszkańcom, tylko robimy 
komuś innemu, chcemy pomagać nie wiem, w którym kierunku wy idziecie, bo ja w tym kierunku. 
Dlatego zrezygnowałem z tej Komisji Skarg i Wniosków, bo to mi się już nie podobało powiem 
szczerze, tak dziękuję.  
 
 
01:07:53:23 [Głosy z sali]: Niezrozumiałe.  
 
 
01:07:53:23[Tadeusz Zieliński]: Tak, ale dojeżdżaliśmy. Ja podkreślam tylko, że dojeżdżaliśmy na... na 
faktach też, dojeżdżaliśmy na miejsce  
 
 
01:08:05:22 [Głosy z sali]: Niezrozumiałe.  
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01:08:05:22[Tadeusz Zieliński]: Ale jeśli ktoś, jeśli ktoś nie może to może próbować jakoś dotrzeć do 
niego. Nie możemy?  
 
 
01:08:10:13 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, czas spokój, a zabierający głos, proszę niech mówi 
do mikrofonu. Czy ktoś z Państwa chciałby? Proszę Pan radny, Pan Dominik Dudek.  
 
 
01:08:26:15 [Dominik Dudek]: Szanowni Państwo rzeczywiście mogłem pytać Pana Dyrektora, ale na 
niektóre pytania nie chciał udzielić mi odpowiedzi. Myślę, że to pamiętacie, dlatego myślałem, że tu 
pod kamerami oficjalnie podczas sesji, podczas sesji będę mógł o to, o niektóre z tych spraw zapytać 
ponownie. No powiem tak, że niektóre sformułowania które tutaj padały są dla mnie dziwne i nie na 
miejscu, tym bardziej, że czytam protokół z posiedzenia Komisji i jest takie stwierdzenie, że poddała 
pod głosowanie stanowisko w przedmiocie uznania skargi za bezzasadną. Od rozpoczęcia do 
zakończenia coś takiego nie miało miejsca z racji tego, że to jest protokół, który ma jakąś wagę prawną, 
na podstawie tego powstała stosowna uchwała dziwię się, że to będzie procedowane i poddawane 
głosowaniu, dziękuję.  
 
 
01:09:21:14 [Teresa Bzymek]: Dziekuję. Czy ktoś z panstwa chciały jeszcze zabrać głos? Proszę 
Wiceburmistrz, Pan Andrzej Jarosińki.  
 
 
01:09:34:19 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja nie 
chciałbym wchodzić tutaj w buty Komisji, ani w buty osoby Skarżącej, natomiast chciałem powiedzieć 
tylko dwie ważne rzeczy, bo tak sobie przejrzałem tutaj tą uchwałę. Rozmawiamy o pracowniku, który 
miał umowę podpisaną na czas określony do pewnego momentu, więc tutaj nikt nie użył tego słowa, 
ale o jakimś zwolnieniu czy o czymś takim w tym przypadku nie możemy mówić. Skarga wpłynęła na 
około dwa tygodnie przed końcem umowy i myślę, że w tej sprawie to jest wszystko co chciałbym 
powiedzieć. Dziękuję.  
 
 
01:10:23:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę, 
przystępujemy do głosowania: Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi zostało przez Państwa radnych przyjęte większością 
głosów, przy dwóch głosach przeciwnych, to jest Pan Radny, Pan Dominik Dudek i Pan Tadeusz 
Zieliński i dwóch głosach wstrzymujących się, to jest Radna Pani Ewelina Drożdż i Radna Pani 
Dominika Skarbek. Przechodzimy do punktu dziesiątego: to są wolne wnioski i zapytania. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos? Proszę Radna Pani Ewelina Drożdż.  
 
 
01:11:22:02 [Ewelina Drożdż]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu ja mam ogromną 
prośbę dotyczącą lustra na ulicy Bankowej, tam przy wyjeździe z parkingu już wielokrotnie prosiłam i 
nadal proszę, ponieważ dochodzi tam dość często do stłuczek i bardzo bym prosiła o jakąś poprawę 
albo jakieś zabezpieczenie tych studzienek na ulicy Opatowskiej i Kieleckiej, ponieważ no coraz więcej 
jest tych studzienek, które po prostu ruszają się i mieszkańcy zgłaszają, że niestety w nocy nie da się 
spać. Dziękuję.  
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01:11:57:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Bogusława Jankowicz.  
 
 
01:12:08:04 [Bogusława Jankowicz]: Ja chciałabym podziękować Panom Burmistom za działania, które 
są związane z wymianą oświetlenia w Woli Szczygiełkowej. Prace idą bardzo szybko i myślę, że no nie 
wiem, może dzisiaj, może jutro to już się wszystko skończy, ale wieś jest bardzo ładnie oświetlona, 
wymiana idzie bardzo szybko i Mieszkańcy są też zadowoleni. Teraz mam pytanie - kiedy będzie 
ogłoszony przetarg na projekt budowy drogi Bodzentyn - Celiny - Wola Szczygiełkowa? Dziękuję.  
 
 
01:12:39:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuje, proszę Radna Pani Marzanna Borek.  
 
 
01:12:48:01 [Marzanna Borek]: Pierwsze moje pytanie jest do Panów Burmistrzów takie, czy istniałaby 
taka techniczna możliwość żeby na Dolnym Rynku ustawić pojemnik na baterie, tak jak jest pojemnik 
na zakrętki, na nakrętki? Czy można by ustawić również pojemnik na baterie, ponieważ w ostatnim 
czasie miałam dużo takich rozmów, gdzie mieszkańcy mówią, że no nie wiadomo do śmieci nie wolno 
baterii wyrzucić, że gdyby taki pojemnik był to by tam, tak jak nakrętki były też tylko czy jest taka 
techniczna możliwość żeby... No tak, ja wiem, że w Urzędzie, ale nie wszyscy do Urzędu przychodzą, 
to jest To jest pierwsze pytanie. Drugie pytanie to ja już to mówiłam na ostatniej sesji przedostatniej, bo 
na ostatniej nie było spraw różnych - łatanie dziur w drogach zarówno gminnych, jak i drogach 
powiatowych, zwłaszcza w powiatowych, bo teraz tam takie dziury wyszły, że ho ho. Druga rzecz - 
droga między Śniadką Drugą, a Śniadką Pierwszą, tam gdzie był robiony ten przepust, gdzie są bobry 
po obu stronach drogi zrobiły się ogromne rozlewiska wodne, już chyba tamtędy woda nie przechodzi 
z powrotem pod tym przepustem i osuwa się, w związku z tym pobocze po obydwu stronach, droga 
zrobiła się bardzo niebezpieczna praktycznie dwa samochody na tej drodze nie mogą się ze sobą minąć, 
nie wiem no jest ta droga projektowana, ale wiadomo, że to jest jeszcze bardzo odległy czas i proszę o 
interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg, co tam można ewentualnie by zrobić. Kolejna rzecz to 
jest wycinanie zarośli - w tamtym roku zostały wycięte zarośla na Sieradowicach-Parcelach do numeru 
22, czyli do mojego domu, natomiast za mną ten odcinek do Siekierna, tam już nie zostały zarośla 
wycięte, a tam aż się prosi, ponieważ wchodzą w jezdnię i przy mijaniu się rysujemy samochody i chyba 
to tyle, bo już o znak to pytałam wcześniej. Dziękuję.  
 
 
01:15:10:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę Radna Pani Anna Obara.  
 
 
01:15:18:13 [Anna Obara]: Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, Panowie Burmistrzowie. Ja mam 
dwa pytania - jedno do Pana Burmistrza, drugie do Kierownika Jarosława Dziedzińskiego. Tutaj do 
Pana Burmistrza, tam do środy z tego co rozmawialiśmy wcześniej nawet na zebraniu sołeckim i też po 
Komisjach, tam przewoźnik miał dać jakąś ewentualnie informację, co do tych zniesionych kursów, tu 
przede wszystkim chodzi o kursy, które przejeżdżają przez Wilków, te niedzielne, nocne, ale też te 
pomiędzy, w trakcie dnia, bo wiadomo dzieci dużo wraca czy rano jedzie do szkoły. Potem dużo wraca, 
więc też żeby nie było za mało tych kursów, żeby nie były przeludnione autobusy i czy są już w tej 
kwestii wiadomo? Drugie pytanie to też to jest tak od mieszkańców do Pana Kierownika odnośnie 
lekarza w Świętej Katarzynie, bo jak wszyscy wiemy zmniejszyła się ilość dni przyjmowania lekarzy, nie 
lekarzy tylko pacjentów, przez doktor Krzos i czy w związku z tym jest jakaś szansa na to, że w jakimś 
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tam czasie, nie wiem, może Pan już wie w jakim czasie możemy się spodziewać jakiegoś lekarza, 
chociażby no jeden czy dwa dni dodatkowo. I to wszystko. Dziękuję Państwu serdecznie.  
 
 
01:16:39:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę radny Pan Tadeusz Zieliński.  
 
 
01:16:43:22 [Tadeusz Zieliński]: Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, Ja do Pana Burmistrza pytanie 
mam, bo Pan wspomniał o Żeromszczyźnie, ten geodeta, zatrzymanie tych wód, rozmawiał Pan z 
projektantem, ja nic nie wiem na ten temat, może Pan przybliżyć to? Jeszcze zapytałbym o zalew, czy 
skończyły się te badania wód na temat zalewu, dobrze? Dziękuję.  
 
 
01:17:06:14 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Agnieszka Barcikowska.  
 
 
01:17:11:08 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, a propos przewoźnika tutaj 
kontynuując wypowiedź radnej Ani Obara, mieszkańcy Świętej Katarzyny mają duży kłopot, bo 
pozostał z tego rozkładu usunięty autobus 22:40 mieszkańcy z drugiej zmiany nie są w stanie...  
 
 
01:17:30:08 [Andrzej Jarosiński]:Niezrozimiałe.  
 
 
01:17:30:08[Agnieszka Barcikowska]: Tak, aha rozumiem, czyli będzie informacja na ten temat, dobrze 
przypominam się w sprawie koszy przy przystankach. No każdego dnia tam są jakieś pojedyncze śmieci 
zbierane. Tutaj, tam gdzie Pani Basia, że tak powiem pracuje, to ona je na bieżąco zbiera, ale tam gdzie 
je wzdłuż drogi powiatowej nie, to niestety są wysypiska, mniejsze śmieci. Bardzo proszę o te kosze. 
Chciałam też zapytać o to kiedy będzie przebudowany parking w Świętej Katarzynie? Pytam o to 
dlatego, że zbliżają się wakacje. Ja wiem, że jeszcze mamy marzec, ale gdzieś tam zbliżają się wakacje, a 
to jest taki mocno taki termin, kiedy mamy bardzo dużo gości i właśnie o to chciałam zapytać, czy 
będziemy mieli w związku z tym jakiś alternatywne rozwiązania, ewentualnie żeby coś z tymi 
samochodami robić w okresie wzmożonych odwiedzin turystów. Chciałam też się przypomnieć w 
kwestii bramek, jeśli chodzi o tutaj przy szkole mamy nowy teren i tam ładnie rośnie trawa, dzieci 
chciałyby korzystać, chcielibyśmy w ogóle ten teren otworzyć i czy jest jakaś szansa, widok na te bramki 
do piłki nożnej? Też chcielibyśmy się zająć uporządkowaniem terenu, tutaj ja już wcześniej z Panem 
Burmistrzem rozmawiałam wprawdzie, ale też chciałam zapytać czy jest taka możliwość żeby 
zabezpieczyć ten budynek, który tam jest żeby no nikt tam nie wchodził do niego, bo on tutaj już przez 
pracownika Urzędu wstępnie został trochę zabezpieczony. Ale tak jeszcze chyba nie do końca, bo 
można przy użyciu niedużej siły wejść. Jeszcze chciałam się przypomnieć w kwestii rowów ul. 
Żeromskiego, Łysogórska kiedy jest szansa tu mieszkańcy o to mocno dopytują i znaki z napisami 
nowych nazw ulic w Świętej Katarzynie, te które zostały zmienione. Bardzo prosiła żeby one zostały 
zamieszczone no i tutaj kwestia lekarza, to co z Panem Dziedzińskim też rozmawiałam przed sesją. 
Mam nadzieję, że nam odpowie na to pytanie Dziękuję pięknie.  
 
 
01:19:25:16 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Dominik Dudek.  
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01:19:29:20 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca mam kilka pytań. Pierwsze - na jednej z 
poprzedniej sesji została zdjęta uchwała o kąpielisko w Wilkowie, pytanie czy tą uchwałę będziemy 
podejmowali na kolejnej sesji czy w ogóle będzie organizowane tam kąpielisko? To jest pytanie numer 
jeden. Pytanie numer dwa - czy znany jest wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w sprawie 
wodociągów na Podgórzu, tam były cztery sprawy po 200 tysięcy każda. Na jakim to jest etapie? Czy 
wyrok jest znany, czy nie? Kolejna sprawa. No już Państwo pewnie wiecie co się działo na oczyszczalni 
w Świętej Katarzynie, jak wyglądała sytuacja to pragnę zakomunikować, że osobą, która zgłosiła to do 
różnych instytucji byłem ja, radny Dominik Dudek z tego względu to komunikuję, bo już mieszkańców 
szkalowano przez innych mieszkańców z tego co mi powiedzieli, że to prawdopodobnie oni - nie to 
zgłosiłem ja i jeżeli ktoś ma pretensje o to, że ja to zgłosiłem to bardzo proszę te uwagi kierować do 
mnie bezpośrednio. Panie Burmistrzu w związku z tą sytuacją w Świętej Katarzynie i w związku z 
faktem że według tych informacji, które przekazał pracownik i przekazała Pani Prezes w 
wyjaśnieniach, problem występował od około dwóch tygodni, co przez te dwa tygodnie zrobiliście, aby 
ten problem zniwelować? To jest pytanie numer 1. Dla uzmysłowienia, o jakich wartościach mówimy 
to 19 marca, według wyjaśnień Pani Prezes wywieziono do oczyszczalni ścieków w Bodzentynie 110 
metrów sześciennych ścieków, czyli to był 19 marca i tak naprawdę wywożone były od godziny około 
11, czyli pół dnia. Możemy sobie łatwo przeliczyć jak i ile tych ścieków mogło się przedostać do cieku 
wodnego, a następnie do zbiornika w Wilkowie, ponieważ tak jak mówię to występowało od 2 tygodni. 
Prosiłem o to żeby Pani Prezes się dzisiaj pojawiła na Komisjach stwierdzono, że jest bardzo zajęta, 
oczywiście rozumiem tylko ja też pamiętam sesji, jak go narysowała piękne domki i stateczki, jak to 
będzie pięknie i cudownie, tylko szkoda...  
 
 
01:22:04:18 [Teresa Bzymek]:  ... jak Pan mowi, przepraszam.  
 
 
01:22:09:00 [Dominik Dudek]: Wtorkowych, na Komisji we wtorek prosiłem o to żeby na sesji 
pojawiła się Pani Prezes i Pan Dyrektor, i wracając do wątku Pani Prezes pokazywała piękne domki, 
tylko, że ta piękna oczyszczalnia to nie wszyscy Państwo wiecie w czym. Moja prośba i pytania są 
następujące do Pana Burmistrza i bardzo bym prosił żeby on publicznie się teraz wypowiedział. Czy 
mieszkańcy zgłaszali Panom na spotkaniach problemy z oczyszczalnią w Świętej Katarzynie i co Pan w 
tej sprawie zrobił? Bardzo bym prosił o odpowiedź, dlaczego nikt z osób zarządzających 
Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych, czyli Pani Prezes, kierownictwo, czy też z włodarzy naszej 
gminy nie pojawił się w niedzielę, jak przyjechał WIOŚ pomimo tego, że siedzieliśmy z WIOS-iem 
około 3 godzin i czas na dojechanie był. Dlaczego nikt się tam nie pojawił? Tu wielokrotnie się mówi, 
że pracujecie co niektórzy po 24 godziny na dobę, a tu w tak kluczowym momencie nikogo z Panów 
Burmistrzów na miejscu nie było. Bardzo proszę o zamieszczenie na stronie Urzędu wyjaśnień Pani 
Prezes dotyczących Świętej Katarzyny. Tych co dostali radni. Bardzo proszę, aby na stronie Urzędu 
również te wyjaśnienia się pojawiły. Myślę, że to są bardzo istotne sprawy, skala, Szanowni Państwo 
olbrzymia. Ja tak... Po pierwsze bardzo mi żal tych mieszkańców, którzy mieszkają przy tej 
oczyszczalni, z tego co zauważyłem no PUK zrobił im przysługę stawiając olbrzymi kontener żeby nie 
widzieli co się dzieje. Zasłonięta ta magiczna studzienka z każdej strony kontenerami i trochę 
przekorna jest ta nazwa "Widokowa" bo widoki są tam powiem Państwu nieprzeciętne, ja zrobiłem 
kilka zdjęć jak to wyglądało. Myślę, że te zdjęcia zostaną opublikowane, bo to co tam znalazło się na 
stronie WIOŚ-u, później media kojarzyły zdjęć ze strony WIOŚ-u, to naprawdę był przerażający 
widok, widok w miejscowości, która stawia na turystykę. Dla mnie to coś niebywałego, tu próbuje się 
zarzucić mi, że poruszyłem temat, a ja uważam, że bardzo dobrze, że poruszyłem bo naprawdę trzeba 
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to zahamować i trzeba coś z tym zrobić. Podkreślę, jesteście już drugą kadencję, a problem występuje z 
tego co Pan Burmistrz mówił w przekazach, które pojawiły się w mediach. Kolejne pytanie - bruk ulica 
Licealna - wypadający bruk jak już będziecie Szanowni Państwo ten bruk na Licealnej stabilizować, to 
bardzo proszę, aby ustabilizować też bruk na tym co teraz oddaliście do użytku rewitalizowanym 
terenie, bo tam też już kamienie się ruszają i tylko patrzeć, jak wypadną, to bardzo proszę o to. Kolejna 
sprawa chodzi o studzienki kanalizacyjne, ulica Kielecka cały czas była mowa o poprawie tych 
studzienek, ponieważ jest to uprzykrzające dla mieszkańców i powiem tak, że w obecnym czasie 
naprawdę mocno wierzę im, że to jest uprzykrzające, ponieważ na świeżo modernizowanej sieci czy też 
po Waszej rewitalizacji ulica Armii Krajowej naprzeciwko budynku domu numer 6 jest studzienka 
zapadnięta od początku jak tylko zostało oddane około 2 cm i każdy najechanie samochodu jest 
słyszalny i odczuwalny, stąd moja prośba aby również w tym zakresie to poprawić - Armii Krajowej 
naprzeciwko domu numer 6. Tak Panie Burmistrzu moje, nie koło mnie u sąsiada. Kolejna rzecz 
pytanie od mieszkańca odnośnie świetlicy w Celinach - kto pokrywa rachunki między innymi za 
oświetlenie i ogrzewanie świetlicy w Celinach, a i do kogo trafiają pieniądze z wynajmu świetlicy na 
imprezy okolicznościowe? Czy jest jakiś rejestr prowadzony tych imprez okolicznościowych i na jakich 
zasadach jest to wykonywane? To takie pytanie, które mieszkaniec mi zadał i postawił. Myślę, że tyle na 
obecną chwilę dziękuję.  
 
 
01:26:56:02 [Teresa Bzymek]: Może ja odniosę się do tej świetlicy? Czy jeszcze? Proszę Radna Pani 
Zofia Gliwa.  
 
 
01:27:01:12 [Zofia Gliwa]: Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Ja 
chciałam tylko zapytać, aby mieszkańcy usłyszeli właśnie kiedy zostaną zakończone prace przy 
budowie świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Górnej oraz kiedy będzie ogłoszony przepraszam przetarg na 
łącznik drogi Dąbrowa Górna, Dąbrowa Dolna. Dziękuję bardzo.  
 
 
01:27:22:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę radny Pan Jerzy Tofil.  
 
 
01:27:33:06 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu Szanowni Państwo. Ja miałbym 
prośbę żeby zamontować na drodze gminnej Psary-Kąty - Podlesie takie korytka odwadniające, 
ponieważ woda, z góry płynie wzdłuż asfaltu i podmywa do asfalt. Pierwsza sprawa. Jeszcze odnośnie 
kanalizacji w miejscowości Wilków, pamiętam w 2010 roku bo byłem wtedy radnym, tak samo jak i 
Józef Kołomański, który bardzo często, gęsto powtarzał, że ta kanalizacja działa jak melioracja. Prosił 
Burmistrza, byłego Burmistrza o interwencję w tej sprawie żeby po prostu z tym coś zrobić. No i nie 
zostało zrobione nic i dlatego jest jak jest, w związku z tym miałbym prośbę do Pana Dudka żeby 
zapytał byłego Burmistrza, swojego kolegę dlaczego nie zgłosił tego do firmy w ramach gwarancji żeby 
usunąć to usterki, narażając tym samym teraz mieszkańców całej Gminy na koszty ponownej naprawy 
czy budowy tego odcinka kanalizacji. Dziękuję bardzo.  
 
 
01:29:06:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę bardzo Wiceprzewodniczący.  
 
 
01:29:14:03 [Jan Wilkosz]: Dziękuję, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Problem dotyczy 
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bobrów. Cały czas na naszym terenie, na terenie całej Gminy, a głównie ja powiem na moim terenie, 
tam od ujęcia wody, od studni głębinowych cały ten ciek tam się tworzy, tworzą się rozlewiska i już 
mieszkańcy interweniują w tej sprawie żeby coś zadziałać. I druga sprawa, prosiłbym o dodatkowy kosz 
na śmieci we Wzdole przy parkingu przed kościołem, po drugiej stronie. To nie jest parking kościoła, 
nasz parking, bo tam jest jeden kosz na śmieci tylko przy tablicy i tam śmieci rozsypują, a przy parkingu 
wsypują śmieci tam do tego cieku wodnego, dziękuję.  
 
 
01:30:05:17 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
 
01:30:05:17[Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tutaj Pan Radny Tofil wywołał mnie do 
odpowiedzi, to ja Panu powiem, podziwiam poprzednika, że on toleruje cały czas te wasze ataki na jego 
osobę, podziwiam, że on nic z tym nie robi i tak dla Pana wiadomości Panie Radny Tofil, ja nie jestem 
osobą, która działa tylko w jednym kierunku tylko jak widzę, że ktoś źle robi, albo słyszę, że on źle robi 
interweniuje i tak było w przypadku zarówno oczyszczalni ścieków w miejscowości Wola 
Szczygiełkowa, tak było w przypadku kanalizacji sanitarnej na terenie aglomeracji Święta Katarzyna, że 
ciągle mówiliście, że tam było źle zrobione, poprzednik źle zrobił, źle zrobił, źle zrobił. Szanowny 
Panie Radny Tofil, ja złożyłem zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa w tej sprawie i 
pismem z dnia 26 lutego 2021 roku sekretariat prokuratury zawiadamia mnie, jako osobę, która złożyła 
zawiadomienie o przestępstwie, że postanowieniem prokuratora Prokuratury Rejonowej w 
Starachowicach z dnia 26 lutego 2021 roku odmówiono wszczęcia wszczęcia śledztwa w sprawie 
niedopełnienia obowiązków służbowych w dacie bliżej nieokreślonej przez funkcjonariuszy 
publicznych zatrudnionych w Urzędzie Miasta i Gminy Bodzentyn, uwaga podczas budowy kanalizacji 
sanitarnej na terenie miasta Bodzentyn, kanalizacji sanitarnej na terenie aglomeracji Święta Katarzyna i 
oczyszczalni ścieków w miejscowości Wola Szczygiełkowa. To jest o przestępstwa z artykułu 231 
paragraf 1 Kodeksu Karnego, z uwagi na to, iż powyższych czynów nie popełniono. Takie 
zawiadomienie prawdopodobnie dotarło również do Urzędu gmina, jako teoretycznie pokrzywdzony 
w sprawie mogła złożyć zażalenie, ale tego nie zrobiła, dlatego Panie Tofil, jak Pan czegoś nie wie, to 
niech Pan się nie wypowiada, a tak jak powiedziałem na początku, podziwiam poprzednika, że mając 
dokumenty pewne, nie robi z tym porządku, że cały czas wszystko zganiacie na poprzednika. Minęło 
już Szanowni Państwo od tego, jak Pan poprzednik bez nazwisk przestał być burmistrzem, ile lat - 
dziewięć, 2014-2023, mówię o rocznikach i teraz Szanowni Państwo wy nie możecie cały czas mówić, 
że wina poprzednika pomimo tego, że materiały i fakty zaprzeczają temu, co mówicie naprawdę 
podziwiam tego człowieka, bo jakby to na mnie trafiło, ja bym już dawno tego nie popuścił i tego że wy 
cały czas próbujecie w ten sposób sytuację załatwiać. Szanowni Państwo jesteście, mówię o Panach 
Burmistrzach, jesteście tyle przy władzy z tego co rozmawiałem z mieszkańcami były robione 
inwentaryzację studzienek, były zrobione różne opracowania, co trzeba poprawić każda rzecz, która 
nie jest modernizowana nie jest konserwowana, nie jest odpowiednio dbane o nią, to każda rzecz ulega 
po pewnym czasie zużyciu i to trzeba też patrzeć pod kątem ewentualnego zużycia. Jesteście 
kierowcami nie wymieniajcie olejów, nie wymieniajcie płynów, nie wymieniajcie materiałów 
eksploatacyjnych w pojazdach i zobaczymy ile te pojazdy będą funkcjonowały. Co przez te 9, tak jak 
Pan Burmistrz Jarosiński powiedział 8,5 roku było powiedziane... czy ja Panu przerywałem Panie 
Burmistrzu? Czy ja Panu przerywałem, kultury Pan nie ma kultury na sesjach w stosunku do mnie, Pan 
nie ma kultury w stosunku do rozmowy z petentami, naprawdę...  
 
 
01:33:45:19 [Teresa Bzymek]: Zabieram panu głos, poniewaz jest Pan obraźliwy w stosunku do innych 
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uczestników dzisiejszej sesji. Zabieram Panu głos. Proszę o głos Panią Marzannę Borek.  
 
 
01:34:03:23 [Marzanna Borek]: Ja jeszcze chciałam powiedzieć, bo zapomniałam, a to chyba jest 
ważne, że bardzo serdecznie chciałam podziękować za co prawda, może to nie była bardzo wielka 
inwestycja, za to ogromnie ważna dla mieszkanki Sieradowic, była to, był to kawałek nitki wodociągu, 
gdzie już jest podciągnięty do jej domu i myślę, że warto za to podziękować. Dziękuję bardzo.  
 
 
01:34:34:21 [Teresa Bzymek]: Proszę jeszcze sołtys Pan Bogusław Wzorek chciał zabrać głos, bardzo 
proszę.  
 
 
01:34:39:13 [Bogusław Wzorek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo 
radni, mam do Was takie pytanie, bo ostatnio na sesjach były dotacje dla PUK-u i mam takie pytanie 
konkretne do Was, Pani Prezes mówiła nam, że są wszystko już zdefiniowane jakie są awarie, gdzie 
trzeba co wymienić. Pytania Moje brzmi, czy z tego miliona, który tam przeznaczyliście dla PUK-u, nie 
można było wskazać żeby właśnie te wszystkie wady, które są, można było usunąć? Byłoby to wtedy 
naprawdę chyba może z korzyścią dla mieszkańców, bo tak to dajemy pieniądze nie wiadomo na co, 
dajmy ponoć na to żeby woda była na tej samej cenie, na tym samym poziomie z tego co się 
orientujemy chyba nie jest na tym samym poziomie, a jak dalej ścieki wpływały do zbiornika, tak dalej 
będą wpływać. Nie wiem, czy to dla was pytanie, czy dla Pani Prezes powinno być, no ale Pani Prezes 
to nie ma, dziękuję.  
 
 
01:35:36:07 [Teresa Bzymek]: Dziekuję, proszę radny Pan Jerzy Tofil.  
 
 
01:35:41:23 [Jerzy Tofil]: Myślę, że usunięcie wad, które są odnośnie kanalizacji to nie będzie 
kosztować milion złotych, tylko parę milionów złotych. To tak dla Pana Sołtysa. Odnośnie teraz Pana 
Dudka, powtarzam jeszcze raz kanalizacja w Wilkowie była wybudowana w 2010 roku, i po jej 
zakończeniu Pan Józef Kołomański, jako radny zgłaszał, non stop, że ta kanalizacja funkcjonuje 
nieprawidłowo, w związku z tym, tak jak mówię zostali narażeni mieszkańcy na to, co było i cała gmina 
na koszty teraz usunięcia tej, skoro wtedy to nie było zrobione naprawione, więc tak jak mówię teraz 
będzie trzeba ponieść ogromne koszty z własnej, z własnych środków gminnych. Tak jak 
powiedziałem proszę jeszcze raz Pana, żeby Pan zapytał dlaczego Pański kolega, poprzedni Burmistrz 
nie zgłosił tego w ramach gwarancji, dziękuję.  
 
 
01:36:51:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
 
01:37:00:04 [Andrzej Jarosiński]: Chciałem, nie, chciałem szybko, krótko tylko w jednym temacie, bo 
tutaj Pan Sołtys z Wilkowa mówił o dotacjach i mówił o cenach wody, że się zmieniła, no uważam, że 
od trzech lat ona jest na takim poziomie, jakim była i się nie zmieniła i po to te pieniądze są 
przekazywane w formie pożyczki i pożyczki idą na wydatki bieżące, nie wiem Pan może tego nie 
odczuwa, ale w zeszłym roku koszty energii wzrosły na gminie i na PUK-u o 57%. Koszty energii na 
PUK-u to jest około miliona złotych i na gminie to jest około miliona złotych, a w tym roku te koszty 



20 | S t r o n a  

 

rosną o 87%, czyli zarówno my przy takim samym zużyciu, jak i spółka przy takim samym zużyciu...  
 
 
01:37:46:05 [Głosy z sali]:  
 
 
01:37:56:09 [Andrzej Jarosiński]: przy takim samym zużyciu zapłacimy o 870 tysięcy więcej, daje to 
kwotę milion siedemset tysięcy złotych w górę i tylko tyle chciałem powiedzieć. Pieniądze 
przekazywane do Spółki, jak je zwał, tak jest zwał - dopłat w tej chwili nie można dać ze względu na to, 
że Spółka od trzech lat próbuje zmienić czy od czterech taryfy, więc tak się to nazywać nie może, a po 
to żeby utrzymać ceny na tym poziomie na jakim są, w różnej formie czy to był umarzany podatek czy 
Państwo też wyrazili zgodę żeby obniżyć podatek z 2% na 0,1 od wartości majątku, na wszystkie 
urządzenia wodociągowe i kanalizacyjne, czy w formie pożyczki która w zeszłym roku na koniec roku 
była też umorzona zasilamy tą spółkę, czy przekazujemy środki na konkretne inwestycje, które tam są 
robione. Dwa, jeśli chodzi o samą kanalizację, to żeby to tam to wszystko posprawdzać to najpierw 
trzeba włożyć sporo pieniędzy, czasu żeby to ogarnąć. Jeżeli ktoś, Państwo tam mieszkacie to wiecie i 
widzicie ile tej wody w okresie wiosennym i jesiennym tam jest, jakie to jest położenie. Tam każda 
studzienka musi być dokładnie szczelna żeby ta woda opadowa tam nie płynęła, bo to co tutaj Pan 
radny Dudek powiedział o tej tragedii i cały czas mówił o oczyszczalni, natomiast powinien mówić nie 
o oczyszczalni, tylko powinien mówić o kanalizacji. tylko oczyszczalnia została zmodernizowana 4 lata, 
temu mogę się mylić o rok, natomiast i ona przyjmuje przyjmuje pół tysiąca metrów sześciennych przy 
sprzedaży wody na poziomie 150-200 metrów, a napływ wody, patrząc na to wszystko co tam się 
dzieje, to daje sobie małego palca uciąć, że to jest jeszcze razy 2 to co przyjmuje i wystarczy 2-3 
studzienki albo 2-3 nieuczciwe osoby, które odprowadzają tą wodę z podwórka, albo z innego miejsca 
do tych studzienek i mamy full. Trzy. Zgadzam się z Panem w pełni, że o samochód trzeba dbać jak i o 
każdy element, który się kupi, ale moim skromnym zdaniem, nie jestem budowlańcem studzienki 
kanalizacyjne, czy sieć kanalizacyjna przynajmniej mówimy o dwunastu latach, jak je modernizować, 
niech mi Pan to wyjaśni może już po sesji. Chętnie posłucham. Można je uszczelniać tak, ale 
modernizować, ulepszać jeżeli spadek jest zerowy no to ciężko to ulepszać tylko trzeba to wyrwać i 
ułożyć jeszcze raz. Także tutaj troszkę inne mam na to spojrzenie, dziękuję.  
 
 
01:40:55:05 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę radny Pan Dominik Dudek.  
 
 
01:41:00:14 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca, Panie Radny Tofil mam pytanie - czy 
Pan wie kto wykonywał i czyją własnością na początku była sieć kanalizacyjna w Wilkowie? Bo Pan 
chyba nawet do końca nie wie czyją to było własnością, kiedy zostało przekazane i takie jedno proste 
pytanie - był Pan Radnym powinien Pan wiedzieć kto wykonywał oczyszalnię... sieć kanalizacyjną w 
Wilkowie, dziękuję.  
 
 
01:41:28:05 [Teresa Bzymek]: Proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński.  
 
 
01:41:33:19 [Andrzej Jarosiński]: Ja chciałem tylko uzupełnić, kanalizacja na Wilkowie była realizowana 
przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, przewodniczącym Związku Gmin Gór Świętokrzyskich 
był... Dziękuję.  
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01:41:43:08 [Teresa Bzymek]: Dziekuję, czy ktoś z Państwa chiałby zabrać głos? Proszę Radny, Pan 
Dominik Dudek.  
 
 
01:41:52:20 [Dominik Dudek]: I to pokazuje, że Pan Tofil mówił o rzeczach, których nie ma zielonego 
pojęcia, bo nawet nie wiedział, musiał tutaj się posiłkować wsparciem Pana Zastępcy Burmistrza. Panie 
Burmistrzu, niech Pan już nie przesadza...  
 
 
01:42:06:04 [Teresa Bzymek]: Zabieram Panu głos, jest Pan w stosunku do uczestników dzisiejszej sesji 
bardzo obraźliwy, bardzo dziękuję. Proszę Radny, Pan Jerzy Tofil.  
 
 
01:42:11:10 [Dominik Dudek]: Pani nikt nie przebije z tą uszczypliwością.  
 
 
01:42:17:12 [Jerzy Tofil]: Do Pana Jasnowidza Dudka, bo tego Pan nie wie czy ja nie wiedziałem i 
akurat wiedziałem. Proszę nie zmieniać tutaj dyskusji, tylko proszę to co... Proszę to uczynić, o co Pana 
prosiłem żeby Pan zapytał swojego kolegę dlaczego nie zgłosił? Proste pytanie, prosta odpowiedź, 
dlaczego nie zgłosił tego w ramach gwarancji o naprawę, a proszę tutaj nie teraz nie, nie kołować, nie 
zachodzić z tej, z tamtej, prawo lewo będzie Pan tu kręcił. Proszę żeby na przyszłą, na następną sesję 
żeby Pan dał odpowiedź. Dziękuję.  
 
 
01:42:54:14 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny, Pan Dominik Dudek.  
 
 
01:43:03:12 [Dominik Dudek]: Panie Radny Tofil, skoro tak będziemy dla siebie uprzejmi i będziemy 
do siebie kierowali prośby, ja również kieruję do Pana prośbę żeby Pan swojego kolegę zapytał Pana 
Burmistrza Skibę, dlaczego nie złożył zażalenia na odmowę wszczęcia postępowania w tej sprawie, 
skoro prokuratura badała wątek. Może Pan zapytać dlaczego na to zawiadomienie, które na pewno do 
Gminy dotarło o odmowie wszczęcia śledztwa, nie wnieśli zażalenia. To niech Pan zapyta kolegę i 
udzielimy sobie odpowiedzi, na następnej sesji, dziękuję.  
 
 
01:43:33:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy ktoś jeszcze z Państwa chce zabrać głos? Przechodzimy 
do... jeszcze Pan Jerzy Tofil, bardzo Proszę.  
 
 
01:43:47:06 [Jery Tofil]: Tak jak Pan powiedział, Pan widzę, że mówi nie wie Pan sam, co mówi, no 
przecież Pan powiedział, że zgłaszał Pan do prokuratury, do prokuratury zostało odmowa wszczęcia 
postępowania z powodu przedawnienia. Taka sprawa była złożona do prokuratury z tego co 
pamiętam, dziękuję.  
 
 
01:44:10:09 [Teresa Bzymek]: Prosze bardzo.  
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01:44:10:09[Dominik Dudek]: Dziekuję, Panie Radny Tofil, może sobie Pan odsłuchać sesję, co 
powiedziałem i na tym zawiadomieniu jest jasno napisane, iż zostało to, odmowa wszczęcia nastąpiła z 
uwagi na to, powoli przeczytam, iż powyższych czynów nie popełniono. Tu nie było żadnego 
przedawnienia, wy prawdopodobnie obczytaliście się za dużo mediów, gazet, bo przedawnienie to było 
w całkiem innej sprawie dotyczącej innych faktów niezwiązanych z naszą gminą. Chodziło o inne 
sprawy związane z wykorzystywaniem dzieci, ale to nie jest związane z naszą gminą i tam było 
przedawnienie. No to taka uwaga, mylicie dwa wątki. Proszę uważnie słuchać co do Pana mówiłem, 
dziękuję.  
 
 
01:44:53:07 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś jeszcze Państwa chce zabrać głos? Prosze Pan Jerzy Tofil, 
radny.  
 
 
01:45:07:02 [Jerzy Tofil]: Po raz nie wiem, piąty proszę żeby na przyszłą sesję dał Pan odpowiedź 
mieszkańcom Gminy od Pana kolegi, dlaczego nie zgłosił tego w ramach gwarancji. Dziękuję bardzo.  
 
 
01:45:19:15 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu 11 - to jest 
udzielenie odpowiedzi na zapytania. W związku z obecnością kierownika ZOZ-u Pana Jarosława 
Dziedzińskiego bardzo bym prosiła o zabranie głosu i udzielenie odpowiedzi na pytania, które padły tu 
ze strony radnych, bardzo proszę.  
 
 
01:45:45:19 [Jarosław Dziedziński]: Dziekuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo ja to wcześniej 
z Panią Agnieszką Barcikowską, z dwa tygodnie temu poruszaliśmy ten temat, bo rzeczywiście nas 
trochę zaskoczył... Może ja mam maseczkę i dlatego... My tak samo, jak i no wszyscy pacjenci 
zostaliśmy zaskoczeni w lutym, tak aczkolwiek no rozmawialiśmy z Panią Doktor i jest, że jest udało się 
po prostu 3 dni w tygodniu żeby pracowała godzinowo to nie jest tak stosunkowo do tego co było, tak 
nie bo tylko jest pięć godzin mniej, tak, i generalnie ja już tam z Panią rozmawiałem, ale ja będę się 
chciał, też z obiema Wami Paniami Radnymi umówić tak żeby Wam wyjaśnić. Bo to zgłaszają 
mieszkańcy i żeby to wszystko wytłumaczyć, dlaczego myślałem, że już dzisiaj przyjdę to będę miał tą 
radosną nowinę, że ten lekarz w piątek jest, ale niestety nie z moich przyczyn tylko z przyczyn bardzo 
losowych, no nie mogłem tej umowy podpisać. Tak wiem, widzimy ten problem. Widzimy tą sytuację, 
pacjenci zgłaszają aczkolwiek muszę też tu Paniom wytłumaczyć, jak to jest wszystko skonstruowane i 
z czego to wynika. Główną problemem teraz w jakimś stoimy to jest środków finansowych, tak jak 
wcześniej mieliśmy problem z pozyskaniem lekarza, to teraz tak naprawdę, o dziwo i to jest paradoks, 
lekarze, lekarz się trafił, ale z przyczyn losowych nie mógł tego, ale my stoimy przed naprawdę takim 
deficytem. No i tu jest kwestia też przeorganizowania pewnego modelu, tutaj leczenia pacjentów. 
Chciałem to Wam wytłumaczyć i to pewnie jak się spotkamy to Wam wytłumaczę dojdziemy do 
porozumienia. Ja muszę musimy w ośrodku też przeorganizować pewne rzeczy i na pewno nie 
zostawimy tego tej sprawy, tak tak po macoszemu tak, dokładnie tym bardziej, że Ministerstwo 
Zdrowia chce żebyśmy przechodzili troszeczkę na inny sposób leczenia pacjentów, tak w gminach, 
takich jak Bodzentyn, Nowa Słupia, Górno, Suchedniow czasami jest to ciężko do osiągnięcia. Wielkie 
miasta mają lepsze te dostępy, lepszą dostęp do tych do usług medycznych my musimy syna, ale tak 
naprawdę my o tym wiemy. No ma mamy stratę tak za tamten rok to jest tylko spowodowana tym, że 
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kryzysem energetycznym to przede wszystkim, ale też no działaniem, tak wszystko powiem też rządu, 
że podniósł tam płacę minimalną składki na pochodne, wzrosły to co wielu przedsiębiorców czy tak 
samo to Urząd Gminy też dotknęło tak, bo jeżeli my gdzieś około 4 milionów wydajemy na pensje 
rocznie, to te 20% musimy jeszcze dołożyć tak do ZUS-u, do przysłowiowego nic nie ma, ani 
pracownik, ani pracodawca. No to jest haracz, te 800 tysięcy uzdrowiło naprawdę by nas bardzo, 
bardzo dużo. Można by poczynić dużo inwestycji fajnych zakupów, sprzętu i tyle, ale ja na pewno 
widzimy ten to tą sytuację jaka jest, nie zostawiłem na pewno wypracujemy jakieś fajne rozwiązanie, 
tym bardziej, że wczoraj była Rada Społeczna, na której Burmistrz też fajną inicjatywę wczoraj 
podpisał tak, chodzi o to żeby z przewoźnikami tutaj z lokalnymi przewoźnikami żeby uruchomić, 
zwiększyć sieć busów tak, żeby, na pewno to rozmawialiśmy, że rzeczywiście, żeby ten ośrodek zdrowia 
w Bodzentynie też był takim punktem, gdzie te busy mogą się zatrzymywać. Jeżeli pacjent by chciał 
tam korzystać tu ze specjalistykę, bo jedni mają samochód, drudzy nie. Narzekają, a nie mamy się jak 
dostać, ale tak jak mówię na pewno ta inicjatywa troszeczkę pomoże, ale ja na pewno spotkam się 
wytłumaczę, wypracujemy jakieś rozwiązanie żeby było dobre dla każdej strony, dobrze?  
 
 
01:49:54:15 [Bogusława Jankowicz]: Ja mam jeszcze pytanie, bo Pan wspomniał, że ma być prawada, 
przeorganizowanie pracy. Niech Pan powie na czym ma polegać to przeorganizowa  
 
 
01:49:59:11 [Jarosław Dziedziński]: Przeorganizowanie pracy ma polegać przede wszystkim w 
Katarzynie Doktor przyjmuje poniedziałek, wtorek, środa, to przede wszystkim, łatwiej by było, 
łatwiej by było jakby nie było tych dwóch, trzech. No nie wiem czy Pani Doktor się zgodzi pewnie nie 
i będziemy musieli... tak to jest wewnętrzna organizacja, trzeba coś poprzesuwać.  
 
 
01:50:29:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo, ja proszę o udzielenie odpowiedzi Pana Burmistrza, 
Pan Dariusz Skiba.  
 
 
01:50:41:15 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni jest czas na odpowiedzi związane z 
interpelacjami i zapytaniami Państwa, więc po kolei Pani Radna Ewelina Drożdż pytała o lustro na ulicy 
Bankowej. Pani zgłaszała to już chyba trzy razy, pamiętam, tak osobiście i na sesji. Jest to w planie 
zakupu, tylko musimy zamówić, bo to jest chyba, będzie chyba te dwa albo trzy, w trzech miejscach 
żeby to robić hurtowo. Tak robiliśmy kiedyś pamiętacie zamówienie tych tablic dla sołtysów to żeby to 
było kilka sztuk, żeby firma mogła to dowieść. No postaram się najszybciej żeby tam zamontować to 
lustro. Studzienki na Kieleckiej, Opatowskiej. Temat też by poruszany. Pani Prezes Spółki ma o tym 
świadomość, ma zrobić wycenę i ustalić jak będą te środki przekazane dla Spółki to zleci w firmie, która 
to zrobi, to jest, jeśli chodzi o Kielecką to jest bardzo trudny element dlatego, że to jest droga 
wojewódzka. Pas drogowy trzeba mieć wszystkie uzgodnienia, schemat organizacji ruchu musi być 
zaprojektowany żeby pojazdy mogły się komunikować, bo to na czas określony będzie zamknięty ruch, 
będą utrudnienia i to trzeba wszystko rozważyć przeliczyć i i ustalić harmonogram. Pani Jankowicz 
pytała o projekt Bodzentyn - Wola. On już jest praktycznie przygotowany na dużym etapie jest, prawda 
bo to jest jak mówiłem kiedyś teren Parku Narodowego. Jest to odcinek dość długi, z tego co pamiętam 
to jest około 7 km ten cały odcinek i mi się wydaje w ciągu maksymalnie dwóch tygodni, bo to jest do 
ogłoszenia, bo teraz pracownicy zajęci zakończeniem projektów i rewitalizacyjnych i teraz ogłoszenie 
przetargu na ulicy Wolności i jeszcze w innych przypadkach, które były przetargi ogłaszane trzeba było 
to zakończyć postępowania, więc w ciągu dwóch tygodni to powinno się już być na stronie 



24 | S t r o n a  

 

internetowej. Mówiła Pani też o oświetleniu ulicznym. Oczywiście oświetlenie uliczne, jak mówiliśmy 
ostatnio już jest zaawansowanym etapie i myślę, że będzie to, już jest ciepło będzie już szybciej szło 
żeby kolejne miejscowości też były realizowane. Jeśli chodzi o wymianę i budowę tych odcinków. Pani 
Borek pytała na Dolnym Rynku ustawić pojemnik na baterie. Sprawdzimy czy to jest w ogóle zgodnie 
z przepisami, czy możemy tak w miejscu publicznym, bo to są niebezpieczne elementy czy są takie 
pojemniki w ogóle nie widziałem tego żeby na otwartej przestrzeni w miejscu publicznym, na 
przystankach były takie, ale sprawdzimy to zgodnie z przepisami. A jeśli nie da się tak tego 
zorganizować, to może będziemy zachęcać żeby ludzie przynosi na przykład do szkoły na Górnym 
Rynku, do Biblioteki, czy do Urzędu żeby dać infromację, gdzie te punkty nasze takie w budynkach się 
znajdują. Te słynne dziury na drogach gminy i powiatowych, no my chyba też będziemy teraz ogłaszać 
przetarg, postępowanie na bieżące ubytki żeby była firma, która w tych miejscach naszych gminnych 
drogach te ubytki usuwać na szczęście i coraz mniej, bo wszyscy Państwo wiecie, że co roku robimy w 
pewnych miejscowościach drogi asfaltowe żeby unikać tego kruszywa i tej różnych problemów żeby te 
drogi były w dobrym stanie. Śniadka Druga, Pierwsza to co chodzi o bobry, zalewanie zalewanie tego, 
a to jest trudny odcinek. Bobry, obok tego już są wilki, chodzą już koło domów, także te zwierzęta 
chronione, które od lat są chronione, no jest ich coraz więcej i będziemy to widzieć już, większe szkody 
będziemy to zgłaszać do powiatu do ochrony środowiska, żeby w jakiś sposób może utrudniać tym 
zwierzętom, przenosić, nie wiem niszczyć te tamy za zgodą służb ochrony środowiska. Wyślemy pismo 
do Starostwa. Śniadka - wycinka krzewów też przy drogach, wycinka krzewów tak, przy drogach, to jest 
też droga powiatowa. No to też umieścimy w jednym piśmie te wszystkie uwagi do Starostwa. 
Wodociąg na Parcelach - też jestem szczęśliwy, że ta Pani wreszcie mają wodociąg. Trwało to kilka lat, 
że zrobiliśmy to. No nie tania inwestycja, ale zrobiliśmy ten odcinek, tą sieć, to przyłącze dla Pani, która 
tam się wprowadziła chyba już. Pani Obara pytała o przewoźnika komunikacji zbiorowej. No sądzę, że 
Pan, który zredukował te dowozy przywróci je z powrotem, takie mam wrażenie, bo dawał sygnały, że 
wycofa się, bo dużo było fali krytyki, prawda i próśb. Myśmy pisali pismo, dzwoniliśmy też na wniosek 
mieszkańców żeby przywrócić te kursy, które były wcześniej. No i zobaczymy jak to będzie od 3, od 
poniedziałku najbliższego. Pan Zieliński pyta o projekt na zbiornik wodny w Psarach, to jest ten 
projektant, co u Pana był, ten który rozmawialiście, on tu przyjazdem był u mnie i o tym mówiliśmy, że 
pokazywał nam takie koncepcje, to była taka krotka rozmowa żeby przygotować się do jakichś 
przyszłych może naborów, wniosków związanych z dofinansowaniem na takie zbiorniki. A jeśli chodzi 
o badania, to prowadziliśmy badania przez rok czasu fizjologiczne na rzece Psarce i one są już, tylko nie 
zam szczegółów mogę to udostępnić, bo to u Pani Gawlik, chyba u Kierownik są te materiały, to 
możemy po sesji zapoznać się z tym, żeby przekazać informację. Pani Barcikowska, radna pyta o kosze 
po raz któryś tam na Świętej Katarzynie. Tam też były też żeby, też były w Wilkowie, chyba wnioski 
były na zebraniu. W miarę możliwości finansowych zakupimy te w miarę możliwości tego, się patrzy na 
mnie Zastępca, no bo szukamy na inne teraz, teraz mamy gorączkę z różnymi inwestycjami i tak dalej. 
Także, no rozważymy, dobrze? Kiedy parking w Świętej Katarzynie? No czekam na informacje ze 
Związku, bo to jest Związek podpisał umowę z wykonawcą i zobaczymy, ale już ustalają jakby 
harmonogram. Dowiemy się Szanowni Państwo w ciągu mi się wydaje, nie wiem, tygodnia czy dwóch, 
kiedy może ta firma wejść na budowę. Ja bym też chciał żeby to było przesunięte na wrzesień, żeby te 
wakacje jakoś jeszcze okres letni żeby był dostępny dla turystów i mieszkańców. Drodzy Państwo, bo 
my się tym cieszymy, tam pozyskanych jest trochę pieniędzy na to działanie, trochę mamy swoich. No, 
ale tak de facto praktycznie to obecnie ten parking może pomieścić około 100 - 110 samochodów, w 
zależności jak się tam ustawią, a po wybudowaniu tego, tej kostki, tej różnych ograniczeń to wejdzie 
tam tylko 60 aut, czyli połowa będzie musiała znowu gdzieś szukać innych miejsc. Dlatego tam 
wydzieliliśmy tą działkę na pół żeby w przyszłości tą dalszą część też szukać dofinansowania i 
zbudować na tej części, tam z dala, bo tam jest około chyba 30 arów zostało i też zaprojektować 
parking w przyszłości, ale to nie teraz. Bramki na boisku przy szkole, to tam była chyba dokumentacja 
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była robiona, czy zgłoszenie, nie pamiętam, w trakcie realizacji tych dokumentacji. Jeśli chodzi o 
zgłoszenie na montaż tych bramek. Budynek przy świetlicy wiejskiej tam zniszczony, opuszczony on 
jest nasz oczywiście. Postaramy się to zabezpieczyć żeby było tam bezpiecznie. Rowy przy ulicy 
Żeromskiego - Zastępca był z potencjalny wykonawcą i powiedział ten wykonawca, że gdy trochę 
będzie, jak będzie sucho to, to zlecenie wykona. Znaki z napisami nowych ulic. To jest ta chyba ta 
Cicha, Prosta, tak? Te ulice nowe, nie wiem czy już są zakupione, ale sprawdzę to. Nie jestem w stanie 
teraz tego powiedzieć, no ale jak będą to zamontujemy, bo to nie jest problem po prostu zmienić na 
nowe. Pan Radny Dudek pytał o kąpielisko na Wilkowie, że było uchylone. będzie uchwała i kąpielisko 
będzie funkcjonowało w tym, jak co roku funkcjonuje. Czy znamy wyrok sądu NSA odnośnie 
wodociągu Podgórze. Wyrok sądu jest dostępny, bo on jest już kilka miesięcy bodajże chyba już jest w 
publicznej. No znamy. No kara nas chyba nie ominie, te po 200 tysięcy za wodociąg, taki gest ze strony 
inwestycyjnej od poprzedniego, od poprzednich władz gminy. No i koronny Pana ten, koronny Pana 
argument związany z oczyszczalnią ścieków w Świętej Katarzynie. Ja nie będę tego dzisiaj komentował 
szeroko, bo nie ma sensu. Bo to co Pan zrobił to już wykacza poza jakikolwiek normalne 
funkcjonowanie. Pyta Pan dlaczego nikogo nie było z gminy. Niedziela to była bodajże, chyba rano, tak 
powiem po ludzku, ja to mam dzieci pięcioro, syn który do komunii, poszedłem do kościoła. Wie Pan 
co i w kościele byłem z synem, który przygotowuje się do komunii. Ani nie będę Panem służącym, że 
będę Pana, jeździł na Pańskie jakieś po prostu. Pan do mnie ani nie dzwonił, dowiedziałem się nie 
wiem przed kościołem czy po kościele dowiedziałem się o tym. Co zrobiliśmy przez dwa tygodnie w tej 
sprawie. Panie Radny, niech Pan złoży stosowne pismo do mnie, interpelację z szeregiem pytań 
odnośnie tego i Pan to otrzyma na piśmie wszystko. Nie musi Pan tutaj, jak Pan chce gwiazdorzyć to 
proszę jechać na koncert jakiś albo do teatru jechać i tam gwiazdorzy i tutaj. Ma Pan pismo, napisał do 
mnie z pytaniami szereg pytań jest i Pan stosować w czasie to otrzyma i Pan tym się usatysfakcjonuje, 
tak mam wrażenie. Czy mieszkańcy zgłaszali problem z oczyszczalnią ścieków w Katarzynie? - Nie 
zgłaszali problemu z oczyszczalnią ścieków do mnie. Pani Prezes rysowała piękne domki, coś 
pokazywała. No to już są Pana jakieś opinie i tak dalej, a między innymi właśnie wtedy pokazywała o te, 
o te instalacje, które były robione kiedyś, kiedyś które należy robić i remontować po poprzednich 
inwestycjach. Ja do Państwa, którzy nas słuchają, do Pana Dudka nie ma sensu w ogóle mówić, bo 
człowiek jest mało wiarygodny. Moi drodzy, bo Pan Radny zarzucał nam, że jesteśmy 8 lat i nie 
podołaliśmy wyremontować inwestycji, która była robiona 12 lat temu, a no tak. Nie, nie zdążyliśmy, 
bo do tego aż nie doszli. Szanowni Państwo, którzy nas słuchają, jako kierujący tą gminą od ośmiu lat 
wzięliśmy odpowiedzialność za całość Gminy inwestycyjnie skupiliśmy się, skupiliśmy się głównie albo 
wyłącznie nad tym, aby wreszcie wybudować inwestycje w innych miejscowościach, gdzie nie było nic 
zrobione przez lata. Nie przez kilka lat, przez lata. Ja mam, podkreślę jeden przykład sołectwa Śniadka. 
Sołectwo Śniadka, które przez 20 lat w tamtej miejscowości nie było żadnych wielkich rzeczy czy 
inwestycji, to było takie zaniedbany teren, którego tam jeździłem to byłem pod wrażenie, że przez 
wiele lat nie dało się nic tam zrobić i tam jest zrobiona teraz są drogi kanalizacje, wyremontowana 
szkoła, oświetlenie uliczne tam będzie robione nowe, praktycznie wszystko, a to jest Jeden z 
przykładów, ale trzeba przypomnieć drodzy Państwo, że przez te lata jeśli chodzi, bo tu jest zarząd, 
prawda, że nie wiem zawód jest wobec nas żeśmy nie wyremontowali czy żeśmy tego nie zgłosili do 
policji czy do inspekcji ochrony środowiska czy innych. Jest dla mnie oczywiście gorycz prawda, bo to 
co się teraz wydarzyło w Świętej Katarzynie, w Wilkowie odnośnie tej oczyszczalni ścieków czy tam 
kanalizacji, bo oczyszczalnia jest nowa, jest zarzutem, który no powoduje, że ludzie są w tej chwili, 
troszeczkę mają myślenie takie rozmyte, bo w mediach pokazane było, że to oczyszczalnia ścieków nie 
działa, tu Pan Radny Dudek pyta o oczyszczanię ścieków, ja się muszę teraz tłumaczyć wszystkiemu, że 
winą jest nieszczelność sieci, która jest budowana 12 lat temu. Szanowni Państwo myśmy skupiliśmy się 
też nad wymianą azbestu między innymi na Armii Krajowej, gdzie Pan Radny Dudek mieszka, na ulicy 
Żeromskiego, Zadworskiej, Suchedniowskiej żeby nie płacić kar za oczyszczalnię ścieków w 



26 | S t r o n a  

 

Katarzynie, w Bodzentynie też zostały nowe obiekty wybudowane. 16 miejscowości zostało już 
podpiętych nowych do sieci, studnie głębinowe są nowe, stacje uznania wody. Zarzucanie nam 
publicznie i szukanie z tego jakiegoś oręża żeby tutaj nas zlinczować jest, nie używając brzydkich słów, 
mam takie słowo, ale nie powiem tego słowa po prostu bo, może innym razem, jest po prostu dla mnie 
bezczelna i to wszystko tam można powiedzieć tak po ludzku i to wszystko. Ja na Komisji 
powiedziałem Panu Radnemu Dudkowi żeby zrobił zebranie, jak taki jest odważny pojedzie na 
zebranie do Wilkowa i zachęcam Pana, zrobi Pan spotkanie i niech Pan to wyjaśni wszystko pokaże 
Pan te zdjęcia. Pokaże Pan te protokoły wszystkie, te wszystkie Pana, tą ciężką pracę. Niech Pan w 
stanie ludziom powie w oczy to wszystko, to co Pan wykrył, bo Pan z tego co słyszałem, widziałem, 
przeczytałem w Facebooku, że Pan jest wybitnym kryminologiem, wykłada Pan kryminologię na 
Politechnice. Niech Pan łapie kryminalistów, a nie przyzwoitych ludzi i niech Pan nie męczy tych ludzi, 
bo Pan męczy, po prostu Pan paraliżując ten nasz cały, tutaj naszą pracę, męczy Pan ludzi 
wprowadzając w błąd, siejąc panikę, pozwalając sobie na różnego rodzaju wycieczki. Pan powiedział 
czemu żeśmy się nie odwołali od tego uchylenia, tego postępowania sądowego. No nie mam takiego 
charakteru, jak Pan żeby ciągle tak pozywać, pozywać. Ja jestem szczęśliwy, że takich ludzi jak ten, jak 
Pan, z takim charakterem jest mało w naszym świecie. Pan jest wyjątkową postacią, że takich ludzi jest 
niewiele, którzy są tacy, mają jak powiedziałem obrzydliwe wady charakteru. Więc to nic nie wnosi. Ja 
mam satysfakcję, że dla wielu ludzi zrobiliśmy w ciężkich, trudnych sytuacjach wiele dobrego i Pan tego 
mi nie odbierze, nikt tego nie odbierze po prostu, bo ludzie którzy są zafascynowani tymi drogami, 
kanalizacją, wodociągami nawet sam fakt, że mówiłem to kiedyś, że skończyły się jakieś wycieczki do 
nas o tej wodzie brudnej, że tam co chwilę, co tydzień miałem w słoiku wodę, co tydzień i były te 
remonty właśnie tej uszkodzeń. Niestety nie zdążyliśmy przez te 8 lat zrobić remontu czy tam poprawy 
jakości systemu kanalizacji w Wilkowie, bo były też inne prace do roboty, a jak powiedziałem 
wcześniej, że Pan ma chyba, ostatnim jest człowiekiem tutaj w gminie, który przeciwny jest 
inwestycjom w gminie głosując przeciw budżetowi. Żeby cokolwiek oceniać i krytykować po prostu, 
bo krytyka polega na tym, że krytykuje się, ale też się widzi dobre rzeczy, że się widzi dobre strony, że 
coś dobrego jest. Jeśli Pan uważa, że wszystko jest źle, to jest jakieś skrzywienie, jakiejś moralne i 
aspołecznie po prostu Pan działa. To jest taka moja ocena. Mówił Pan jeszcze o bruku wypadającym. 
No to jest temat woda, bo to się przecież cały czas się rozsypuje i my to robimy cały czas cyklicznie. 
Byłem tam nie raz ja tam chodzę, czasami rowerem podjadę, samochodem jeżdżę i to widzę i na 
bieżąco jak to widzę to pracownikowi zgłaszam żeby ustalić termin z pracownikami fizycznymi i kleić 
ten bruk na Rynku. Oczywiście tam też były zgłaszane uwagi odnośnie ulicy Langiewicza, też tam 
pojawiają się jakieś ubytki, będzie teraz przegląd na wiosnę i jest na gwarancji. Ta firma jest 
zobowiązana żeby pewne sprawy, które są niedociągnięcia są, to usunąć te ubytki, czy te usterki. 
Kanalizacyjne studzienki to mówiła Rani Radna Dróżdż o tych studzienkach i jeszcze Pan mówił o tej 
Armii Krajowej tam koło Pana, że jest też chyba, poziom ma niski czy coś zaniżona, sprawdzimy to 
przy wiosennym, wiosennej kontroli. Jeśli chodzi o świetlicę w Celinach, budynek, jak budynek cieszy 
się zainteresowaniem, jest tam lubianym miejscem, pięknym miejscem. Nie wiem dlaczego Pan atakuje 
ten obiekt, jak on jest tak, mieszkańcy chcą sobie to cenią dbają, o to dbają o to. Jestem tam 
wielokrotnie, jak każda świetlica zresztą jak Pan się wsłuchuje właśnie w troskę o to na przykład teraz 
co budujemy w Woli Szczygiełkowej, czy w Dąbrowie, jak ludzie za tym tęsknią i to nie trudno policzyć 
i mamy remontowaną w Psarach - Podłazach, czy w Sieradowicach, Siekiernie w innych wielu 
miejscach. Dbamy o nie, rachunki płaci Gmina chyba za to światło tak mi się wydaje, no przecież to jest 
gminny obiekt, to nie jest jakiś trud, nie jakiś trud jest, że...  
 
 
02:11:29:08 [Teresa Bzymek]: Mogę Panie Burmistrzu?  
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02:11:34:07 [Dariusz Skiba]: Ale już skończę to te moje tutaj. Pani Gliwa pytała o pracę kiedy skończą 
się na świetlicy właśnie w Dąbrowie Dolnej, Górnej, przepraszam. Pani Zosiu, Pani Radna pojadę tam 
osobiście i zapytam tych wykonawców, jaki im został czas. Oni mają termin bodajże do końca maja 
chyba, ale sądzę, że się wcześniej uporają, mam takie wrażenie. A, no to około kwiecień - maj na pewno 
tak. A Pani chciała już zaprosić na otwarcie? Droga gmin, droga gminna Dąbrowa Dolna, Górna też 
przetarg będzie ogłoszony przez Związek Gmin Gor Świętokrzyskich, bo to jest ujęte, jak 
powiedziałem z tym w programie międzygminnym, gdzie mamy środki pozyskane. Będzie razem ujęta 
z drogą tu Psary, Psary Stara - Wieś, Kąty w kierunku Świętej Katarzyny. Pan Tofil pytał o korytka przy 
drodze gminnej. No tam były o tym już dyskusje prawda. żeby zamontować te korytka. Był wykonawca 
tam w zeszłym roku, który tam to wyceniał, prawda, ale nie pamiętam tej kwoty, trzeba jeszcze raz 
podjechać i to oszacować. Pan Wilkosz pytał o bobry. No niestety to jest taki problem 
nierozwiązywalny, trudny. No, ale to będziemy zgłaszać cały czas, bo tam byli z Kamienica chyba i ze 
Wzdołu ludzie byli u mnie i z Woli Szczygiełkowej, więc tam pisaliśmy pismo chyba do... tak. I tyle 
chyba. Pan Wzorek pytał o pieniądze dla Spółki. Szanowni Państwo, ale powtórzę jeszcze raz to co 
mówiłem kiedyś, że Spółka, dochody Spółki są w okolicach 3 milionów złotych, a potrzeba jest na 
utrzymanie tego całego systemu 6 milionów złotych. Jesteśmy zobowiązani żeby dopłacać do Spółki, 
tak jak dopłacamy do naszych szkół. Państwo wiecie, że mamy subwencji w tym roku jest 11 milionów 
czy 12 milionów, a wydatki na oświatę będą ponad 21 milionów chyba, czy 3, nawet już 23 miliony, 
czyli to jest tak gdzieś połowa tego, to musimy, jest są nasze szkoły to musimy dopłacać, także nasza 
jest Spółka musimy dofinansować żeby utrzymać system. Tym bardziej, że wzrastają wynagrodzenia, 
wzrasta energia, wzrastają usługi, materiały i te koszty rosną po to żeby mieszkańcy mieli bezpieczne 
życie związane z dobrą jakością wody no i czystym powietrzem, dziękuję.  
 
 
02:14:50:09 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, chciałabym jeszcze dołożyć od siebie kilka słów 
odnośnie właśnie tej świetlicy, która funkcjonuje na Celinach. Powinnam teraz powiedzieć tak, jak 
radny Dominik Dudek powiedział, że jak Pan się nie zna, to niech się Pan nie odzywa, bo jak wszyscy 
wiedzą świetlica została wybudowana z projektu i trzeba realizować trwałość tego projektu. W związku 
z powyższym, nie można jakichkolwiek opłat za udostępnienie świetlicy brać, a jeżeli jest udostępniana 
świetlica i nie koliduje z działalnością Klubu Seniora, to dlaczegożbym miały, mieli mieszkańcy nie 
skorzystać, nie ukrywam, że mieszkańcom też informuje czy też proszę, że w związku z tym 
udostępnieniem mogą zostawiać na poczet korzystania innych użytkowników, rzeczy, które się 
kolejnym osobom przydadzą, są to naczynia czy patelnie czy jakieś takie rzeczy, które sami od siebie 
chcą zrobić. Nie ukrywam czasem się zdarzy, że jest Pan który powymienia nam żarówki 
oświetleniowe, które się popalą czy też zrobi jakieś tam regulacje przy drzwiach, czy przy oknach i takie 
działania są robione właśnie z inicjatywy samych mieszkańców, dlatego też bardzo bym przy tej okazji 
chciała podziękować mieszkańcom moich Celin, którzy angażują się w utrzymanie porządku przy tym 
terenie, który jest niebagatela prawie 1 hektar i wymaga dużego wysiłku i zaangażowania żeby to 
wszystko wyglądało jakoś wizerunkowo ładnie. Ogromne jest zainteresowanie świetlicą, bo teren jest 
piękny, korzystają z niego mieszkańcy, którzy przychodzą tylko, aby spędzić swój wolny czas tam na 
świeżym powietrzu, przyjeżdżają również mieszkańcy z Bodzentyna, organizują sobie ogniska też dla 
dzieci szkolnej, młodzieży. Także naprawdę mnie samej bardzo cieszy i naprawdę dziękuję Panu 
Burmistrzowi, że taką realizację, tak fajnej inwestycji zrobił na naszym terenie, gdzie nie było nic. Teraz 
w ostatnim czasie nawet wynajmują w niedzielę na spotkania Związek gołębiarzy, bo też nie mieliśmy, 
Hodowców Gołębi, przepraszam, przepraszam, gdzie robią sobie swoje sprawozdania roczne, gdzie 
robią przygotowania do lotów, gdzie mają miejsce na swoje spotkania i jest to grupa prawie 100 osób, 
stu chłopa, gdzie przychodzą i cieszą się niezmiernie, że mają też takie swoje miejsce na ziemi, z 
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którego mogą sobie skorzystać. Oczywiście jak się trwałość projektu skończy, wszyscy czekamy, stanie 
się to niebawem, myślę, że Urząd Gminy podejmie stosowne decyzje, które będą ściśle określać ceny i 
zasady wynajmu tego obiektu. Tak, tak. To jeszcze jest trwałość projektu 5 lat jest po zakończonej 
realizacji, także jeszcze trochę nam brakuje. Proszę Pan Radny, pan Dominik Dudek.  
 
 
02:18:47:02 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czyli mam rozumieć z Pani 
wypowiedzi, że jeżeli ktoś chce użyczyć sobie na jakąś imprezę okazjonalną tą świetlicę, może to 
uczynić bez wnoszenia stosownej opłaty, ponieważ jest trwałość projektu, ja tak to odebrałem Pani 
słowa. Myślę, że mieszkańcy z tego powodu będą bardzo zadowoleni. Wracając...  
 
 
02:19:08:19 [Teresa Bzymek]: Jeżeli takie wydarzenie nie będzie kolidować z funkcjonowaniem Klubu 
Seniora w Celinach, bo jak Pan Radny wie, orientuje się na obecną chwilę jest tam Klub Seniora od 
poniedziałku do piątku.  
 
 
02:19:26:16 [Dominik Dudek]: Dobrze, dziękuję Pani Przewodnicząca za wytłumaczenie tej sytuacji. 
Wracając do wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego, może przeczytam fragment z uzasadnienia 
tego wyroku Naczelny Sąd Administracyjny zważył, co następuje: Skarga kasacyjna jest niezasadna. 
Zarzucono w niej naruszenie przepisów prawa materialnego, podana podstawa, ale zarzutu tego 
nieuzasadniono zgodnie z wymogami określonymi przepisami ustawy prawo o postępowanie przed 
sądami administracyjnymi. Przypomnieć więc trzeba, że zgodnie z artykułem 176 prawo o 
postępowaniu przed sądami administracyjnymi, iż wnoszący skargę kasacyjną ma obowiązek nie tylko 
przytoczyć podstawy skargi kasacyjnej, ale też szczegółowo je uzasadnić, zatem autor skargi kasacyjnej 
nie może ograniczyć się tylko do powołania przepisów prawa, które w jego ocenie zostały naruszone, 
lecz ma obowiązek uzasadnić w czym upatruje uchybienia tym przepisom i to jest Panie Burmistrzu 
nasza przyczyna, dlaczego skarga nie została rozpatrzona i dlaczego jest niezasadna i tutaj nasuwa się 
pytanie, dlaczego mecenas, który pisał tą skargę, tego nie uczynił w sposób profesjonalny? Mamy 
cztery skargi kasacyjne, mamy cztery wyroki Naczelnego Sądu Administracyjnego i wszystkie cztery 
oddalają skargę kasacyjną i niech mi Pan powie, bo to jest wyrok z 28 kwietnia 2022 roku, na jakim 
etapie obecnie to jest, czy zostało zapłacone żebyśmy się nie obudzili znowu, jak przy firmie 
wykonującej świętą Katarzynę, że wejdzie nam na konto komornik, to prośba taka o wytłumaczenie. 
To jest jedna rzecz. Druga rzecz. Znosiłem do dzisiaj te Pana teksty OK, ale już powiem Panu, że Pan 
przechodzi granicę bezczelności i po prostu obłudy. Pan tłumaczy mi, że jestem mało wiarygodny. 
Niech Pan wskaże co podważa tą moją wiarygodność. Niech Pan wskaże. Niech Pan wskaże. Pan 
mówi, że Pan nie latał do sądu. No Panie Burmistrzu, niech Pan spojrzy na tego Pana Sołtysa, który 
tam jest przeciwko i niech Pan powie, kto napisał zawiadomienie do prokuratury w jego sprawie. Kto 
napisał zawiadomienie prokuratury w jego sprawie. No mecenas i Pan siedzi przed człowiekiem i 
bezczelnie do mikrofonu mówi, że Pan po takich sprawach nie lata, Pan ludzi nie pozywa? Ilu Panu 
takich ludzi pokazać?  
 
 
02:22:00:06 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny Dominiku Dudek, zabieram Panu głos.  
 
 
02:22:00:06 [Dominik Dudek]: Nie skończyłem, jeszcze jedno zdanie.  
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02:22:04:22 [Teresa Bzymek]: Proszę wypowiedzi kierować...  
 
 
02:22:04:22 [Dominik Dudek]: Dobrze Pani Przewodnicząca, ostatnie zdanie...  
 
 
02:22:10:02 [Teresa Bzymek]: Widzę, szanowny Panie Radny Dominiku Dudek, że chyba te cukierki to 
odstąpię Panu.  
 
 
02:22:15:07 [Dominik Dudek]: Tak, dziękuję Pani Przewodnicząca, jest Pani bardzo łaskawa w swoim 
majestacie. Panie Burmistrzu ostatnie zdanie już tego nie będę powtarzał, Pan ciągle mówi, że mam 
skrzywienie moralne. Panie Burmistrzu, Pan jest ostatnią osobą w tej gminie, która ma prawo mnie 
moralności uczyć, powiem teraz swoją opinię na ten temat...  
 
 
02:22:32:18 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny Dominiku Dudek, zabieram Panu głos. Jest Pan 
obraźliwy.  
 
 
02:22:39:08 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, jedno zdanie i kończę Panie Burmistrzu, ja 
jakbym miał przeszłość taką jak Pan, to bym po prostu wstydził się wyjść, a Pan mnie moralności o 
czym Pan mowi, Panie Burmistrzu?  
 
 
02:22:52:23 [Teresa Bzymek]: Zabieram Panu głos.  
 
 
02:22:52:23 [Dominik Dudek]: O czym Pan mówi Panie Burmistrzu? Dziękuję.  
 
 
02:22:57:10 [Głosy za sali]: Niezrozumiałe.  
 
 
02:23:15:13 [Teresa Bzymek]: Nawet te cukierki by nie dały rady, wie Pan żeby Pan tonę zjadł tych 
cukierków, to by też Panu nie pomogły. Jest to bardzo uszczypliwe, bo Pan jest po prostu złym 
człowiekiem, złym człowiekiem. Jest Pan napastliwy, obraźliwy w stosunku do wszystkich nie tylko 
Burmistrz, ale stara się Pan dotknąć wszystkich nas tutaj obradujących. Do każdego ma Pan zarzuty, 
tylko Pan nie umie oszacować swojej osoby, ale to mieszkańcy może uczynią, ile w Panu jest złości 
goryczy i nie wiadomo jeszcze czego, a już nie wspomnę o nienawiści. Proszę Burmistrz Pan Dariusz 
Skiba.  
 
 
02:24:00:21 [Dariusz Skiba]: Chciałby coś się powiedzieć Szanowni Państwo. Pan mi nie może 
zabronić oceny innych ludzi, prawda bo jeśli Pan mnie atakuje skupiamy się na, teraz Pan odczytał 
wyrok sądu NSA, on jest konsekwencją czego? Wybudowania wodociągu w Podgórzu przez Pana 
przyjaciela, poprzednika mojego. To jest konsekwencja. Kanalizacja w Wilkowie jest konsekwencją 
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wybudowania kiedyś tej inwestycji i Pan się tym cieszy. Pan się z tym szczyci, że te sprawy, które kiedyś 
tam był robione teraz my musimy sprzątać i Pan nam teraz zarzuca, że mecenas źle to zrobił, że 
powinien zrobić inaczej. Czemu tego nie zrobiliśmy, nie zdążyliśmy. My się skupiamy na inwestycjach, 
a poprawa, oczywiście musimy naprawiać wszystko nowe i stare, to jest racja. Szanowny Panie Radny 
mogę tak powiedzieć, nie powiem kochany, bo mnie Pan obraził, prawda. Pan prywatnie mnie tu 
uderza, o tą moją przeszłość. Ja mam się moje przyszłości wstydzić? Proszę Pana, ja mam taką 
propozycję, Proszę Pana mnie mieszkańcy i dlatego pracuję tu gdzie jestem, mieszkańcy trzy razy z 
rzędu wybrali mnie do Rady Powiatu, trzykrotnie z rzędu, trzykrotnie zostałem wybrany do Powiatu. 
Dwukrotnie na burmistrza. Ja Panu, mam propozycję, bardzo Pana proszę żeby Pan wystartował na 
Burmistrza w przyszłym roku. Nalegam. Niech ludzie ocenią naszą moralność. Niech Pan wystąpi i 
będzie kandydatem na burmistrza, zmiecie mnie z tego stanowiska w sposób demokratyczny, nie 
kłamliwy i oszczerczy, bezczelny. Proszę poddać mu weryfikację. W sposób 
pokojowo-demokratyczny. Niech Pan będzie kandydatem na burmistrza, niech Pan tu przyjdzie i 
zacznie pracować i będzie odpowiedzialny za to wszystko, odpowiedzialność, odpowiedzialny za 
wszystko, niech Pan to weźmie. Nie wystarczy krzyczeć i oskarżać i tylko posługiwać się paragrafami i 
przez 4 lata oskarżać, donosić, donosić pisać i tak dalej, ale trzeba też mieć odwagę i wziąć sprawy w 
swoje ręce i podjąć decyzję każdego dnia w nocy, rano, po południu, w święta trzeba podjąć decyzję tą, 
czy inną, złą czy gorszą. Czy myśli Pan, że jestem teraz w sytuacji komfortowej, że relacje między moim 
przyjacielem Tadeuszem są chłodniejsze teraz, że teraz czy Pan się z tym zdaje sprawę, że to jest coś 
tutaj ludzkiego, coś osobistego, coś ludzkiego przez to, że tu pracuje prawda, coś wydarzyło się złego 
między ludźmi, którzy spędzili w życiu wiele czasu z sobą i to mowię teraz publicznie. To są trudne 
decyzje, trudne wyzwania codziennie mam obowiązek zrobić tak lub tak, niech Pan będzie odważny i 
wystartuje w wyborach samorządowych na burmistrza i Pan pokaże jak Pan tutaj będzie to kreował. Ja 
się nie wstydzę swojej przeszłości, bo każdy człowiek ma błędy. Każdy człowiek ma swoje potknęcia i 
póki co jeśli mam zaufanie społeczne to czuję się z tym dobrze, a Pan reprezentuje jakieś wąskie 
środowisko, którym Pan się cały czas podnieca i próbuje tutaj prowadzić naprawdę mentalność i taki 
nastrój pogardy, wobec nie mnie już, nie mnie, ale wobec tego stanowiska, urzędu. Od zera, dobra, Pan 
nie potrafi nawet pół procenta powiedzieć, że jest coś dobrego. I to jest brak Pana odwagi, tchórzostwo 
według mnie i Pan mnie zabrania oceniać Pana, po prostu, bo ja jestem troszeczkę od Pana starszy, 
niewiele, ale starszy i poznałem wielu ludzi, dziesiątki ludzi, którzy mają problemy różne, dzisiaj 
wróciłem z Buska z hospicjum, w który tam ludzi cierpią, umierają i tak dalej, widzę dokoła zło, widzę 
choroby i cierpienie. Jestem świadomy tego co robię i proszę mnie nie umoralniać, że moja przyszłość 
Panu przeszkadza.  
 
 
02:28:19:04 [Głosy z sali]: Niezrozumiałe.  
 
 
02:28:24:20 [Teresa Bzymek]: Proszę Radny Pan Dominik Dudek, proszę.  
 
 
02:28:24:20[Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos, no i tutaj przy tej Pana 
wypowiedzi też tą obłudę można było zauważyć. Pan twierdzi, że tak świątek, piątek zawsze Pan jest 
dostępny. Była niedziela Pan twierdzi, że 3 godziny był w kościele. No OK w Bodzentynie msze są 
trochę krótsze, ale powiem Panu tak, można, Proszę Pana to nie na moje żądanie, tylko instytucja 
wydzwaniała za kimkolwiek i wie Pan, niech Pan nie robi ze mnie sprawcy wszystkich nieszczęść w 
gminie, a tutaj, a tutaj... tak Panie Burmistrzu, bo ja mam tą odwagę cywilną i jak coś zgłaszam to się do 
tego przyznaję, a nie jestem taki, jak niektórzy, że zgłaszają coś na kogoś i patrząc mu w oczy twierdzą, 
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że tego nie było. Ostatnie zdanie, bo myślę że to jest kluczowe, przykład Pana tutaj już wywołanego do 
odpowiedzi Pana Tadeusza pokazuje Pana charakter - wykorzystać kogoś, a potem kopnąć, jak jest 
niepotrzebny. Dziękuję.  
 
 
02:29:22:03 [Teresa Bzymek]: No szanowny Panie Radny, to, to już powinien sam radny Tadeusz 
Zieliński powiedzieć, bo w rozmowie wcześniejszej kiedy jeszcze byliśmy w dobrych relacjach, to takie 
sytuacje nigdy by nie miały miejsca i zawsze podkreślał swoją uczciwość i rzetelność i to naprawdę było 
dla mnie bardzo wartościowym argumentem. Natomiast dzisiaj na miejscu radnego Tadeusza 
Zielińskiego, to naprawdę wstydziłabym spojrzeć w lusterko po tych deklaracjach, które do mnie 
mówił. Także naprawdę jest to przykra sytuacja, którą nie powinniśmy na forum sesji roztrząsać i 
mówić, bo to są indywidualne sprawy, indywidualne sprawy. Szanowni Państwo radni czy.... proszę Pan 
radny Tadeusz Zieliński.  
 
 
02:30:18:10 [Tadeusz Zieliński]: Dziękuję, ja chciałem tylko podkreślić jedno, że nie ma tu wpływu 
żadnych Pana Dudka na mnie, że ja z czymś występuje.  
 
 
02:30:24:01 [Teresa Bzymek]: To tym gorzej.  
 
 
02:30:29:18 [Tadeusz Zieliński]: Występuję, w obronie, w obronie jakichś mieszkańców, czy nawet 
własnej żony. Mam takie prawo, że była skrzywdzona, więc będę bronił ją do końca i na ten temat 
zakończę tę rozmowę i dlaczego Pani mi zarzuca coś takiego, że ja nie mogę...  
 
 
02:30:46:15 [Teresa Bzymek]: Szanowny Panie Radny, zabieram Panu głos. Chciałabym powiedzieć 
Szanowni Państwo radni, że jesteście wybrani przez mieszkańców do reprezentowania mieszkańców, 
nie do zabiegania o prywatne interesy swojej rodziny. Dlatego też proszę odróżnić jedno od drugiego. 
Nie jesteśmy po to żeby dbać o własne zatrudnienia, swojej rodziny. Jesteśmy po to żeby szanować 
mieszkańców i ich głosy, którymi nas obdarzyli. Szanowni Państwo, proszę bardzo.  
 
 
02:31:23:21 [Tadeusz Zieliński]: To nie jest dbanie, tylko przyglądanie się jak działa instytucja, jak to się 
robi i nic nie widzą inni tego, nie potrafią, bo się boją, bo się wstydzą. Ja zgłaszam to oficjalnie, że takie 
rzeczy działy się i to trzeba byłoby zmienić, a wy nie robicie w tym kierunku nic, nic. I to jest przykre. 
To nie chodzi o moją samą żonę, że nie pracuje, bo nie pracuje, dobra okej stało się, ale dalej się działa, 
dalej coś się dzieje, tak? I nic nie robimy w tym kierunku. Chyba by wartało pomyśleć nad tym, że coś 
jest złego tu. Nie widzi Pani Przewodnicząca tego?  
 
 
02:32:11:10 [Teresa Bzymek]: Ja nie widzę, ja nie widzę. Szanowni Panowie Burmistrzowie, nie 
zawierałam głosu w sprawach różnych, jednakże bym bardzo prosiła, ponieważ jest na moim terenie 
jeszcze wiele dróg, które są szutrowe, aby pracownik merytoryczny, jak co roku przejechał te drogi, 
sprawdził stan tych dróg i ewentualnie poprawił jego stan po przetargu, który wyłoni wykonawcę na te 
drogi gminne. Szanowni Państwo radni jeszcze nie wiem, czy pani radna Agnieszka? Proszę? Pan 
Burmistrz Skiba mówił. Szanowni Państwo jeszcze ktoś? Proszę Wiceburmistrz, proszę bardzo.  



32 | S t r o n a  

 

 
 
02:33:28:16 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Jeśli chodzi 
o transport dostaliśmy odpowiedź od przewoźnika, że autobus i mogę powiedzieć tutaj jasno na 
podstawie pisma, które od tego przewoźnika PKS, właściciela PKS Bodzentyn otrzymaliśmy, że ten 
kurs 22:40 zostanie utrzymany na tą chwilę. Natomiast w kolejnym zdaniu jest napisane, że jeżeli przez 
następnych ileś tam dni, tygodni, miesięcy okaże się, że on jest nierentowny, to ponownie będzie 
rozważał likwidację tego kursu. Złożył tutaj ten przewoźnik te zmiany o których Państwo mówicie nie 
ma, nie wspomniał, nie ma wzmianki o tych dwóch kursach. Zobaczymy, cały czas gdzieś tam gdzieś 
tam mamy nadzieję, że tak będzie, a to się wiąże też z jakimś czasem, ponieważ to się wiąże ze zmianą 
rozkładu, który musi być przez odpowiednie instytucje zatwierdzony. Natomiast tutaj u nas i my je, nie 
wiem czy dzisiaj nie zostały wydane, bo to pracownik merytoryczny się zajmuje tylko sprawdza godziny 
tych tych kursów ten że sam przewoźnik porobił antenki, które dowożą mieszkańców z 
poszczególnych... antenka to znaczy takie trasy lokalne na przykład Sieradowice - Śniadka - Bodzentyn, 
Psary - Bodzentyn, one tam mają te przebiegi różne, Wzdół przez Siekierno na Bodzentyn, które 
dowożą ludzi, którzy jadą potem z Bodzentyna do Kielc, natomiast tych bezpośrednich połączeń do 
Kielc z tych miejscowości patrząc na te rozkłady, nie ma, to jest albo Bodzentyn - Kielce albo Wola 
Szczygiełkowa - Bodzentyn - Kielce. Od poniedziałku ruszy też na 99%, ale to w ramach uzupełnienia 
komunikacja dofinansowana przez Wojewodę tutaj i w niewielkim stopniu 10% zależy, zobaczymy 
może to być parę procent więcej, przez gminę, ale to są takie lokalne trasy są to 4 trasy - jedna trasa to 
jest Bodzentyn - Hucisko - Psary - Psary - Kąty - Bodzentyn, druga to jest Bodzentyn - Wiączka - 
Wzdoł - Siekierno - Bodzentyn. Trzecia to jest Leśna - Sieradowice - Śniadka - Bodzentyn - Leśna. 
Dlatego ta Leśna, ponieważ tam jest przystanek tak usytuowany, że tam musi być początkowy. I 
czwarta trasa to jest Bodzentyn - Dąbrowa, Dąbrowa Górna Dąbrowa Dolna - Celiny - Bodzentyn. Te 
kursy muszą być podporządkowane dalszym potem wyjazdem, gdzieś pod Kielce ewentualnie, że 
mieszkańcy mogli coś tutaj na terenie zobaczyć. Będziemy mogli zmienić te rozkłady tych, na które 
mamy wpływ, mówię tutaj tylko o tych czterech trasach, natomiast transport między gminami - między 
gminą a inną gminą albo powiatem albo miastem to już od nas jest w niewielkim stopniu zależnym. My 
możemy z tymi ludźmi rozmawiać, prosić, dyskutować natomiast to już nie są nasze kompetencje. 
Jeszcze raz powiem, jeśli chodzi o Kielce to dostaliśmy potwierdzenie pisemne, że ten o 22:40 z Kielc 
zostanie na razie utrzymany, tak to na tą chwilę wygląda i myślę, że jutro też te rozkłady już 
zatwierdzone się pokażą te, które tam umieścił PKS to chyba to już jest gdzieś tam. No wszystkie 
pokażą się jak zweryfikują czy nie pokrywają się gdzieś dziękuję.  
 
 
02:37:13:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna pani Agnieszka Barcikowska.  
 
 
02:37:18:19 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, jeszcze mam takie 
pytanie, czy jest taka możliwość żebyśmy wywarli presję na tym, na tej firmie żeby na przystankach 
zostały zawieszone aktualne rozkłady jazdy, bo one po prostu na stronach internetowych są różne, na 
tam na tych tabliczkach wiszą różne albo i nie wiszą i też mieszkańcy czasem stoją nie wiedzą czy 
przyjedzie czy nie przyjedzie ciężko też do nich się dodzwonić. Czy żeby oni zamieścili na każdą 
aktualizację na przystankach, dziękuję.  
 
 
02:37:57:07 [Teresa Bzymek]: Proszę Panie Burmistrzu.  
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02:37:57:07[Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, oczywiście, że mamy takie możliwości żeby presję 
wywierać i to będziemy robić żeby po prostu wymóc na tym przewoźniku, żeby wywieszał te rozkłady 
jazdy na poszczególnych miejscowościach. Także to wszystko się jakoś konstruuje, powiem wam, że 
łatwo nie jest, bo są jakby troszeczkę sytuacja związana z tym, że jeden przewoźnik ma te kursy do 
Kielc. Tutaj będą mieć kursy znowu wewnętrzne, więc sądzę, że dojdziemy do jakiegoś porozumienia 
żeby Ci Panowie, te firmy jakoś ze sobą współpracowały.  
 
 
02:38:35:23 [Teresa Bzymek]: Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos, Szanowni Państwo z 
okazji zbliżających się Świąt Wielkiej Nocy pozwolę sobie złożyć wszystkim mieszkańcom i obecnym 
tu Radny, Burmistrzom, pracownikom, Zdrowych, Spokojnych Świąt Wielkanocnych. Wiele radości z 
okazji zmartwychwstałego Jezusa Chrystusa, ale także żeby ten czas był dla Was Państwo 
odpoczynkiem, bo tego nam chyba bardzo potrzeba. Jest na co dzień, w tym ciągłym biegu i w tym 
ciągłym takim pogoni za złapaniem chwili, za dopełnieniem swoich obowiązków. Szanowni Państwo 
życzę Wam naprawdę zdrowych i spokojnych Świąt, aby nie było tych nerwówek, tych złości, a sama 
życzliwość żeby płynęła u nas w sercach. Nie dajmy powodów sobie i innym do denerwowania się, 
żyjmy po prostu w spokoju, wszystkiego dobrego. Jesteśmy już w punkcie 12 - zamknięcie obrad. 
Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji został wyczerpany, zamykam obrady sesji Rady Miejskiej w 
Bodzentynie. Dziękuję wszystkim za udział i przybycie.   


